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Uvodna
riječ

Dragi 

svi projekti u Lepoglavi koje smo završili, kao 

i oni na kojima još radimo, nisu od jučer. Želio bih 

stoga zahvaliti vijećnicima iz ranijih saziva Gradskog 

vijeća koji su prepoznali i podržali viziju i razvojne 

ciljeve koje sam postavio kao lepoglavski gradona-

čelnik. Njihovim promptnim odlukama koje su doni-

jete u demokratskom ozračju, omogućena je njihova 

realizacija. Nažalost, proteklih mjeseci tome nije bilo 

tako. Lepoglava je izgubila nekoliko projekata koje 

nismo uspjeli pripremiti na vrijeme, jer mi vladajući 

dio  Gradskog vijeća iz redova HSS, HSP i HDZ – a 

to nije omogućilo svojim pravovremenim odlukama. 

Stoga molim vijećnike da budu svjesni odgovornosti 

prema odlukama koje se donose, kao i svrsishod-

nosti svog rada u Gradskom vijeću. Ono mora biti 

na korist svih građana Lepoglave, a ne u interesu 

besplodnih političkih igara. Kameničko Podgorje je 

na primjer, zbog kašnjenja odluke na Gradskom vije-

ću od čak tri mjeseca, ostalo bez projekta, a Grad je 

izgubio mogućnost potpora od resornih ministarsta-

va. Izgubili smo sredstva, no, izgubili su prije svega 

sami građani koji neće moći koristiti vrijedan objekt. 

Politikanstvo i tvrdoglavost na štetu građana sigurno 

neće donijeti dobro ovom gradu koji je u cijeloj Hr-

vatskoj prepoznat kao primjer dobre prakse, koji je 

na nizu važnih razvojnih projekata pokazao da zna 

i može. Prepustimo stoga političke igrice drugima 

i prionimo radu. Budimo primjer kako se u demo-

kratskom ozračju razumijevanja radi na dobro svih 

građana, neovisno o sitnim stranačkim interesima!

Počela realizacija najvećeg projekta na području Lepoglave

 Čim to vremenski uvjeti budu dopustili krenut će izgradnja novog kanalizacijskog 
sustava u Lepoglavi, najvećeg i najzahtjevnijeg projekta na području Grada, kojim će 
se stvoriti strateški uvjeti za daljnji razvoj Lepoglave. 

- Izgradnja novog kanalizacijskog sustava je 

u fi nancijskom ali i tehnološko – operativnom di-

jelu svakako naš najveći projekt, čija će realizaci-

ja krenuti ovih dana. Grad Lepoglava je napravio 

potrebnu projektnu dokumentaciju, još prije četiri 

godine dobili smo građevinsku dozvolu, ali sve do 

sada nismo naišli na razumijevanje Hrvatskih voda 

i ministarstava za ovaj strateški projekt Lepoglave. 

No, nakon što smo u Lepoglavi predstavili potrebu 

za takvom investicijom i njen značaj za daljnji razvoj 

Lepoglave predsjedniku Uprave Hrvatskih voda Ivici 

Plišiću, konačno je donijeta odluka da se krene u 

realizaciju projekta. Pri tom želim posebno zahvaliti 

županu Predragu Štromaru koji je snažno podupirao 

ovaj infrastrukturni projekt – rekao je gradonačelnik 

Marijan Škvarić, najavivši skori početak radova na 

izgradnji kanalizacijskog sustava u Lepoglavi. 

Odlukom Upravnog odbora Hrvatske vode će 

projekt, u ovoj fazi sufi nancirati u iznosu od čak 90 

posto, za što će izdvojiti 4,4 milijuna kuna, dok će 

ostatak potrebnih sredstava iz proračuna osigurati 

Grad Lepoglava. Gradskom odlukom upravljanje su-

stavom povjereno je tvrtki Varkom iz Varaždina, koja 

je prošle godine raspisala natječaj, a već je odabran 

i izvođač, pa će radovi započeti čim to dozvole vre-

menske prilike. 

- U slijedećih nekoliko godina završit ćemo i taj 

projekt i osigurati razvoj Lepoglave u komunalnom, ali i 

gospodarskom smislu. Projekt je važan i sa stanovišta 

zaštite okoliša, a vjerujem da će biti podstrek i našim 

gospodarstvenicima za novi investicijski ciklus i novo 

zapošljavanje – istaknuo je gradonačelnik Lepoglave.

Radovi će u prvoj fazi projekta obuhvatiti uži 

centar Lepoglave, zajedno s kaznionicom, Sestran-

cem, Šumecom i Muričevcem, a potom će biti na-

stavljeni na širem području Lepoglave, čime će ve-

liko područje Lepoglave imati adekvatnu komunalnu 

opremljenost. 

Krenula izrada idejnog rješenja Tehnološkog centra drvne industrije

 Napravljen je novi korak prema realizaciji projekta Tehnološkog centra 
drvne industrije Lepoglava. 

Potpisan je ugovor o izradi idejnog rješenja objek-

ta površine oko 5.000 četvornih metara u kojem će 

Centar biti smješten. Posao je dodijeljen tvrtki Ambi-

jent – RST iz Slavonskog Broda s kojom je ugovor o 

izradi idejnog rješenja potpisao gradonačelnik grada 

Lepoglave Marijan Škvarić. 

Zadatak je projektantima osmisliti prostor Cen-

tra koji će sadržavati uredski dio s prostorom za 

upravu i marketing te odjelom za dizajn, zatim kon-

ferencijski i laboratorijski prostor, radionicu i spre-

mište te skladište i sušaru. 

- Izradu idejnog rješenja fi nancirat ćemo sred-

stvima Ministarstva regionalnog razvoja i europskih 

fondova dobivenima upravo za tu namjenu, što go-

vori da je kvaliteta projekta prepoznata i na državnoj 

razini – rekao je lepoglavski gradonačelnik Marijan 

Škvarić.

Idejno rješenje preduvjet je za ishođenje doku-

mentacije neophodne za prijavu projekta prema fon-

dovima Europske unije. Nakon potpisanog ugovora  

dvije su strane obišle parcelu na kojoj će se graditi 

Centar.
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Uspješni projekt 
energetske obnove u Lepoglavi

 Radovi na većem dijelu od četrdesetak obiteljskih kuća na području Lepoglave, čiji su vlasnici obnavljali fasade i stolariju zahvaljujući 
potpori Grada i Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost, već su završeni. Na novom natječaju mogućnost za energetsku obnovu 
kuća, uz sufi nanciranje 45 posto vrijednosti radova, dobit će novih dvadesetak vlasnika. 

- Lepoglava je među prvim gradovima u Hr-

vatskoj koja je prepoznala potencijal programa 

energetske učinkovitosti i s uspjehom ostvari-

la već nekoliko projekata, od projekta toplinskih 

pumpi, do postavljanja solarnih panela u lepoglav-

skoj osnovnoj školi, u kojoj je obnovljena fasada i 

stolarija. To su projekti koji su direktno na korist 

našim građanima i njima posvećujemo posebnu 

pozornost. Lani smo stoga program povećanja 

energetske učinkovitosti obiteljskih kuća na po-

dručju Grada Lepoglave kandidirali prema Fondu za 

zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost. Ukupna 

vrijednost projekta je 3,3 milijuna kuna, a vlasni-

ci kuća su dobro prihvatili poziv, odazvalo se njih 

četrdesetak koji su u najvećem dijelu već završili 

radove na energetskoj obnovi. Računica govori da 

će zahvaljujući Gradu i Fondu u njihovim džepovima 

ostati oko 1,3 milijuna kuna – istaknuo je Marijan 

Škvarić, gradonačelnik Lepoglave.

Zadovoljni su i građani koji su dobili subvenciju 

i tako za manje novca uredili energetski učinkovite 

fasade i stolariju. 
- Planirali smo postaviti fasadu na kuću u koju 

smo se nakon izgradnje uselili prošle godine, tako 

da nam je projekt sufi nanciranja izgradnje fasada 

bio izuzetno povoljan način kako da to napravimo. 

Zahvaljujući njemu omogućeno nam je da fasadu 

napravimo znatno jeftinije i tako uštedimo značaj-

na sredstva – zadovoljna projektom rekla je Sandra 

Pavlek iz Lepoglave, na čijoj obiteljskoj kući traju 

završni radovi postavljanja fasade koje sufi nanciraju 

Grad Lepoglava i Fond za zaštitu okoliša i energet-

sku učinkovitost. 

Grad Lepoglava projekt energetske obnove fasa-

da i stolarije i ove će godine kandidirati prema Fondu 

zašite okoliša.

- Zahvaljujući Gradu i Fondu, 

u džepovima naših građana 

ostat će oko 1,3 milijuna kuna 

– istaknuo je gradonačelnik 

Marijan Škvarić

Obiteljska kuća obitelji Pavlek na kojoj se uređuje energetski učinkovita fasada

Grad Lepoglava dodijelio 40 
studentskih stipendija

Grad Lepoglava donio je odluku o stipendiranju 

studenata na svom području, namijenivši u tu svrhu 

iznos od 200 tisuća kuna. Ove će godine biti dodi-

jeljeno 40 stipendija, a svaki će stipendist primati 

500 kuna mjesečno.

- Već niz godina Lepoglava svoj razvoj temelji na 

mladim i obrazovanim ljudima. To je bio i razlog do-

nošenja odluke o stipendiranju studenata s područja 

Grada. Od 40 stipendija koje ćemo dodijeliti, 35 ima 

socijalni karakter, kako bismo olakšali studentima da 

lakše pokrivaju troškove studija, ili da uopće mogu 

studirati, dok je pet stipendija namijenjeno studiju za 

defi citarna zanimanja, potrebna ovom gradu, koja su 

određena prema kriterijima Zavoda za zapošljavanje. 

Budući na području Lepoglave imamo oko 120 stu-

denata, gotovo 30 posto njih će uživati fi nancijsku 

potporu – rekao je gradonačelnik Marijan Škvarić, do-

davši kako za dodjelu stipendija Grad nije postavio ni 

jedan uvjet osim da stipendisti redovno polažu godinu.

Nakon završenog natječaja i defi niranja žalbe-

nog roka već početkom ožujka studenti će biti po-

zvani da potpišu ugovor o stipendiranju, nakon čega 

će primiti i prve stipendije.

Priznanje Hrvatske gospodarske komore našim gospodarstvenicima

U varaždinskoj Županijskoj gospodarskoj komori 

održana je svečana sjednica Gospodarskog vijeća na 

kojoj su najboljim poduzetnicima s područja Varaž-

dinske županije dodijeljena priznanja Zlatna kuna. 

Prisutne je pozdravio  predsjednik HGK- Županijske 

komore Varaždin Čedomil Cesarec te tom prigodom 

naglasio kako   Varaždin i Varaždinska županija s 

površinskim udjelom od svega dva posto Hrvatske 

ostvaruju čak osam posto izvoza cijele države. 

Plaketu Zlatna kuna za iznimne rezultate i 

doprinos u razvitku gospodarstva na području 

Županijske komore Varaždin u 2012. godini u ka-

tegoriji najuspješnijeg malog trgovačkog društva 

dobila je tvrtka WE-KR iz Donje Višnjice, a Župa-

nijska gospodarska komora Varaždin dodijelila je 

i posebno priznanje obiteljskom poljoprivrednom 

gospodarstvu Držaić iz Žarovnice za uspješnih 

40 godina poslovanja.

Iskustvo Lepoglave zanimljivo je i drugim gradovima

 Želeći se upoznati s načinom na koji Lepoglava privlači sredstva iz Europske unije, u radnom 
posjetu Lepoglavi boravilo je izaslanstvo Grada Popovače, na čijem je čelu bila zamjenica gradona-
čelnika Ana Strilić.

Izaslanstvo je primio zamjenik gradonačelnika 

grada Lepoglave Hrvoje Kovač. Gosti iz Popovače, 

svjesni bogatog iskustva i uspješnosti Lepoglave u 

korištenju sredstva iz fondova Europske unije, potra-

žili su u Lepoglavi savjete kako se najbolje pripremiti 

za dobivanje europskog novca za realizaciju vlastitih 

projekata. Poseban interes pokazali su pri tom za rad 

Nezavisne udruge mladih, čiji projekti sada već redo-

vito dobivaju fi nancijsku potporu Europske unije, a čiji 

put želi slijediti tamošnja udruga mladih E- razum. 
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Tehnološki centar drvne industrije u Lepoglavi na 
konferenciji «Priča o hrvatskom namještaju»

  
 Lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić i voditelj projekta Tehnološkog centra drvne 

industrije u Lepoglavi Damjan Županić sudjelovali su u Zagrebu na konferenciji pod nazi-
vom "Priča o hrvatskom namještaju". 

U prostoru Hrvatske gospodarske komore or-

ganizator konferencije, internetski portal Poslovni 

dnevnik, okupio je predstavnike hrvatskih tvrtki te 

ustanova i institucija koji su raspravljali o budućno-

sti drvoprerađivačke industrije, odnosno o mogućim 

načinima iskorištenja njenog golemog potencijala.  

Taj je potencijal već ranije prepoznao Grad Lepoglava 

te je s ciljem njegova iskorištenja i razvoja grada 

Lepoglave pokrenuo projekt izgradnje Tehnološkog 

centra drvne industrije, kojeg je na konferenciji u 

Zagrebu predstavio lepoglavski gradonačelnik Ma-

rijan Škvarić. Pozorno saslušavši prezentaciju, su-

dionici konferencije označili su projekt primjerom 

dobre prakse, uputivši mu pri tom samo pozitivne 

komentare. A riječ je o projektu koji bi omogućio da 

se u Lepoglavi otvori centar koji bi radio na stvaranju 

novih vrijednosti u drvnoj industriji, poput razvoja di-

zajna, novih tehnologija, objedinjavanja marketinga, 

laboratorija i svega što je potrebno drvoprerađivač-

koj industriji kako bi na globalnom tržištu bila što 

konkurentnija.  Uz pozitivne komentare sudionika 

konferencije, projekt Tehnološkog centra drvne in-

dustrije u Lepoglavi dobio je već i značajne fi nan-

cijske potpore, primjerice, 108 tisuća kuna koje je 

Ministarstvo regionalnog razvoja i fondova Europske 

unije dodijelilo Gradu Lepoglavi kako bi se izradila 

projektna dokumentacija za 58 milijuna kuna vrijed-

ni Centar. Konferencija "Priča o hrvatskom namje-

štaju" održana je pod pokroviteljstvom Ministarstva 

poljoprivrede, pa se i ministar Tihomir Jakovina tom 

prilikom također pobliže upoznao s projektom Teh-

nološkog centra drvne industrije u Lepoglavi.

Grad Lepoglava započeo izradu
Gradske razvojne strategije

 Održanim uvodnim sastancima partnerskih odbora za javni i civilni sektor te gospodarstvo, u Lepoglavi je započela izrada Gradske 
razvojne strategije. 

- Želeći jedan od najvažnijih gradskih dokume-

nata, kojim će biti defi nirane smjernice razvoja grada 

Lepoglave u slijedećih sedam godina, uskladiti s po-

trebama i interesima građana, Grad Lepoglava vas je 

odlučio, kroz rad u partnerskim odborima, uključiti 

u proces njegove izrade – pojasnio je na uvodnim 

sastancima triju partnerskih odbora, njihovim čla-

novima, zamjenik gradonačelnika Lepoglave Hrvoje 

Kovač, zamolivši ih ujedno da sudjelujući u procesu 

izrade Gradske razvojne strategije budu aktivni i otvo-

reni te da tako doprinesu izradi što kvalitetnijeg do-

kumenta koji će odrediti budućnost grada Lepoglave.

Kako ništa ne bi bilo prepušteno slučaju, uoči održa-

vanja prvih uvodnih sastanaka na adrese predstav-

nika javnih ustanova, organizacija civilnog društva 

i poslovnih subjekata upućeni su pozivi za sudjelo-

vanje u radu partnerskih odbora. Zajedno s pozivi-

ma odaslani su i obrasci za prijavu projektnih ideja 

koje će biti ugrađene u Gradsku razvojnu strategiju. 

- Gradska razvojna strategija bit će temelj za prija-

vu projekata na natječaje fondova Europske unije 

–  istaknuo je na svakom od triju partnerskih od-

bora voditelj gradskog Projektno-razvojnog ureda 

Emil Tkalec, predstavljajući ujedno i podatke iz 

analize stanja na području grada Lepoglave, koju 

je izradila Agencija za razvoj Varaždinske županije.

-  Grad Lepoglava je s izradom Gradske razvojne 

strategije počeo prije Varaždinske županije, ali i prije 

nego li se počela izrađivati državna strategija. To je 

vrlo bitno, jer će Grad Lepoglava već imati defi nira-

ne prioritete koji će biti spremni da ih se ugradi u 

županijsku pa i državnu strategiju – rekla je Maja 

Lehman iz Agencije za razvoj Varaždinske županije.

Dogradonačelnik Hrvoje Kovač pozvao je građane da aktivno 

sudjeluju u procesu izrade Gradske razvojne strategije

U Hrvatskoj gospodarskoj komori održana je konferencija «Priča 

o hrvatskom namještaju»

Želeći jedan od najvažnijih gradskih 

dokumenata, kojim će biti defi nirane 

smjernice razvoja grada Lepoglave 

u slijedećih sedam godina, uskladiti s 

potrebama i interesima građana, Grad 

Lepoglava je kroz rad u partnerskim 

odborima, u izradu Gradske razvojne 

strategije uključio građane

Grad Lepoglava je pokrenuo projekt 

izgradnje Tehnološkog centra 

drvne industrije kako bi potaknuo 

stvaranje novih vrijednosti u našoj 

drvnoj industriji i povećao njen 

konkurentski kapacitet 

Usvojen proračun Grada 
Lepoglave za 2014. godinu

 Proračun Grada Lepoglave u 2014. godi-
ni iznosi 27 milijuna kuna, a i dalje će biti u 
funkciji razvoja i novih projekata. 

- Proračun smo koncipirali uvažavajući novu 

okolnost da je Hrvatska članica Europske unije, što 

nam pruža mogućnost još boljeg korištenja sredsta-

va iz njenih fondova. Sve projekte i programe koje 

imamo, a zahvaljujući njihovoj dobroj pripremi ranijih 

godina, uvrstili smo u ovogodišnji gradski proračun. 

U proračun su uključeni i projekti u komunalu, gos-

podarstvu i društvenim djelatnostima,  a posebno 

želim istaknuti kako nismo smanjivali potpore našim 

proračunskim korisnicima, od vrtića, škola, gradske 

knjižnice do socijalnih programa. No, pazili smo da 

ostale troškove smanjimo na minimalnu razinu te 

da se prema sredstvima, kao i do sada, odnosimo 

maksimalno odgovorno i vrlo ozbiljno – naglasio je 

gradonačelnik Marijan Škvarić, govoreći o ovogodiš-

njem proračunu Grada Lepoglave. 

Proračun Lepoglave mora biti u funkciji razvoja, 

pa gradonačelnik Škvarić napominje kako će Grad 

i u ovoj proračunskoj godini, kao i do sada, sve ob-

veze prema proračunskim korisnicima i ugovornim 

obvezama izvršavati na vrijeme i u iznosima kako 

je dogovoreno. Stoga je i u ovom slučaju Lepoglava 

uzorni primjer odgovornog ponašanja. 
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RAZGOVORMarijan Škvarić, gradonačelnik Lepoglave, 
govori o razvojnim projektima Grada

 - Novi mandat zapravo je kontinuitet aktivnosti na razvoju Lepoglave koji je određen u tri smjera – prema razvoju gospodarstva, 
komunalne infrastrukture te prema društvenom razvoju. No, u ovom smo mandatu aktivni i na četvrtom području, a to je zaštita okoliša i 
energetska učinkovitost, na kojem radimo vrlo intenzivno- naglasio je Marijan Škvarić, gradonačelnik Lepoglave i saborski zastupnik.  

 - Na području gospodarstva naš je najveći i 

najznačajniji projekt svakako izgradnja Tehnološkog 

centra za razvoj drvne industrije, naravno, uz daljnji 

razvoj poduzetničke zone, gdje nastavljamo otkup 

zemljišta. Ove ćemo godine tako u pripremi imati 

novih 2,5 hektara, odnosno, 9 čestica u cijelosti 

komunalno opremljenih koje ćemo dati u prodaju. 

U društvenom dijelu nastavljamo ulagati u naše 

osnovne škole, udruge te programe za mlade, u naš 

dječji vrtić, no posebno bih istaknuo projekt u koji 

smo krenuli još prije nekoliko godina, a koje je sada 

potvrdilo Ministarstvo kao projekt od strateškog in-

teresa. To je izgradnja muzeja čipke i čipkarstva, 

odnosno Centra za kulturnu baštinu i rukotvorstvo. 

Na području izgradnje komunalne infrastrukture na-

stavljamo graditi pročistač u Kamenici, koji je s 1,2 

milijuna kuna bespovratnih sredstava fi nanciran iz 

IPARD programa. Nastavljamo i gradnju cesta te vo-

dovoda, kako u visinskoj zoni uz obronke Ivanščice, 

tako i vodovoda u Kameničkom Podgorju. No, naš 

svakako najznačajniji projekt u tom dijelu razvoja je 

izgradnja kanalizacije na širem području Lepoglave 

u koji krećemo ovih dana. Na području energetske 

učinkovitosti posebno bih naglasio projekt obnove 

fasada i stolarije, koji je direktno na korist našim 

građanima. Grad pokriva čak 45 posto vrijednosti 

takve investicije, čemu valja pribrojiti i uštede koje 

će naši građani ostvariti u budućnosti zbog manjeg 

utroška energije. Uštede ćemo postići i zamjenom 

više od 200 lampi ulične rasvjete na užem područ-

ju Lepoglave štedljivim rasvjetnim tijelima. Ovaj niz 

projekata svjedoči da razvoj Lepoglave promišljamo 

cjelovito i sustavno. Ništa nismo zapostavili, a bitno 

je istaknuti da te projekte fi nanciramo sredstvima 

iz fondova Europske unije i resornih ministarstava, 

kojima posebno zahvaljujem, jer su prepoznali po-

trebe ovoga kraja koji ima status brdsko-planinskog 

područja – rekao je gradonačelnik Škvarić, dodavši 

kako i sve više drugih općina i gradova Lepoglavu 

prepoznaje kao primjer dobre prakse. 

Lepoglava je početkom godine istaknuta i kao 

jedan od najštedljivijih gradova u zemlji?

- To je potvrda onoga na čemu uporno ustrajem 

kao gradonačelnik, da gradska uprava, prije svega, 

mora biti u funkciji razvoja grada i na usluzi građa-

nima, a da pri tom mora biti učinkovita i štedljiva. 

Takva neovisna analiza potvrđuje da 8 zaposlenih u 

Gradu, zajedno sa mnom, koji sam volonter i nisam 

na trošak Gradu, realiziramo velike projekte uz mini-

malno fi nancijsko opterećenje naših građana. 

Uz gradonačelničku dužnost vrlo ste aktivni i kao 

saborski zastupnik HNS-a. Koliko je važna takva ver-

tikalna povezanost?

- Kao saborskom zastupniku pruža mi se pri-

goda da iskustvo iz naše sredine prenesemo na 

višu. Lepoglava je mali grad, ali može biti primjer 

mnogima u Hrvatskoj, pa je znakovita i pohvala mi-

nistrice Anke Mrak Taritaš koja je, nakon što smo joj 

predstavili naše projekte rekla – Tako se to radi. U 

saborskim raspravama najaktivnije sam uključen na 

one koje se odnose na lokalnu i regionalnu samou-

pravu, kao i u projekte Unije i regionalnog razvoja. 

Kroz saborske odbore te u kontaktima s predstav-

nicima ministarstava mnoge od ideja smo kvalitetno 

ugradili u pripremu zakonskih akata i same zakone. 

S razine saborskog zastupnika imam i mogućnost, 

kroz neposredne kontakte s ministrima i njihovim 

zamjenicima, prije svega argumentirano, defi nirati 

potrebe ovog kraja. Mnogi projekti koji su bili u ladi-

cama, zbog mog angažmana kao saborskog zastu-

pnika, prihvaćeni su i krenuli u realizaciju. Lepoglavu 

su posjetili gotovo svi ministri u Vladi, ugostili smo 

i Predsjednika dr. Ivu Josipovića, i svi su oni, na 

licu mjesta i u kontaktu s našim građanima, vidjeli 

koji nas problemi opterećuju i koje su naše stvarne 

potrebe, pa su bili i spremniji odobriti sredstva za 

projekte koje smo pripremili – naglasio je gradona-

čelnik Marijan Škvarić, ujedno i predsjednik LAG-a 

Sjeverozapad, lokalne akcijske grupe sa sjedištem 

u Lepoglavi, u kojoj partneri iz 11 gradova i općina 

nastoje što bolje defi nirati zajedničke interese ovog 

kraja i potaknuti brži razvoj zahvaljujući i sredstvima 

iz strukturnih fondova Europske unije. 

Gradonačelnik Lepoglave Marijan Škvarić

- Ovaj niz projekata svjedoči 

da razvoj Lepoglave 

promišljamo cjelovito i 

sustavno. Ništa nismo 

zapostavili, a bitno je istaknuti 

da te projekte financiramo 

sredstvima iz fondova 

Europske unije i resornih 

ministarstava, uz minimalno 

financijsko opterećenje 

naših građana – istaknuo je 

gradonačelnik Marijan Škvarić

Počinje modernizacija i rekonstrukcije na četiri dionice nerazvrstanih cesta

 Gradonačelnik Marijan Škvarić potpisao je ugovor s najpovoljnijim ponuđačem za izvođenje 
radova na modernizaciji i rekonstrukciji nerazvrstanih cesta na gradskom području, čime su stvo-
reni preduvjeti za početak radova na modernizaciji četiri dionice nerazvrstanih cesta na području 
mjesnih odbora Gornja Višnjica, Donja Višnjica i Žarovnica. 

- Daljnjom modernizacijom i rekonstrukcijom 

nerazvrstanih cesta pristupačnijim činimo sva 

gradska naselja, otvarajući pri tom nove gradske 

prostore pogodne za razvoj turizma i poljoprivrednih 

gospodarstava – istaknuo je gradonačelnik Škvarić.

Navedeni radovi, vrijedni 643.376 kuna, putem jav-

nog natječaja povjereni su obrtu Niskogradnja Hu-

đek, koji će s dolaskom ljepšeg vremena započet s 

modernizacijom i rekonstrukcijom ukupno četiri di-

onice nerazvrstanih cesta, dužine 1,25 kilometara, 

za čije je uređenje zeleno svjetlo dalo Gradsko vijeće.

U MO Gornja Višnjica u planu je modernizaci-

ja spojne ceste Bednjica – općina Bednja duži-

ne 300 metara te odvojak Hraščica u dužini od 

110 metara. 

U MO Donja Višnjica modernizirat će se spojna 

cesta Granica (Križanci) dužine 670 metara, a u MO 

Žarovnica cesta “Antekolovići” dužine 155 metara.
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U Lepoglavi održan sastanak s 
predstavnicima Učiteljskog fakulteta iz Zagreba 

 Predstavnici Učiteljskog fakulteta iz Zagreba, na čelu s dekanom Ivanom Prskalom, sastali su se u Lepoglavi s gradonačelnikom 
Marijanom Škvarićem, njegovim zamjenikom Hrvojem Kovačem, zamjenikom župana Varaždinske županije Alenom Kišićem te Marijom 
Rodek, ravnateljicom Osnovne škole Ivana Rangera u Kamenici, kako bi razgovarali o nastavku realizacije projekta izgradnje studentskog 
kampusa u Kamenici.

Već je ranije postojala suradnja kameničke 

osnovne škole i Učiteljskog fakulteta koja je re-

zultirala seljenjem djela fakultetskih vježbaonica u 

Kamenicu. Odlična suradnja s kameničkom školom 

potaknula je Učiteljski fakultet da u Kamenici izgradi 

studentski kampus za potrebe kolegija zadrugarstva 

i hrvatskog jezika. 

- Učiteljski fakultet lociran je na nekoliko lokacija 

u Zagrebu, Čakovcu i Petrinji. Riječ je o urbanim sre-

dinama u kojima se studenti nemaju prilike susresti s 

radom u ruralnom okruženju. Stoga smo odlučili dio 

našeg programa locirati u ruralno područje, a zbog 

odlične suradnje s kameničkom osnovnom školom 

izbor je pao na Kamenicu – istaknuo je dekan Uči-

teljskog fakulteta iz Zagreba Ivan Prskalo, dodajući 

kako će gradnja kampusa i seljenje djela fakultet-

skog programa u Kamenicu programski, sadržajno i 

prostorno obogatiti Učiteljski fakultet u Zagrebu, ali 

i lokalnu zajednicu.

Prvi konkretni koraci u realizaciji te namjere uči-

njeni su prije sedam godina, kada je Varaždinska 

županija Fakultetu poklonila dva objekta za potrebe 

gradnje kampusa. 

Od tada se razgovaralo o načinu realizacije pro-

jekta za koji su uz Učiteljski fakultet u Zagrebu veliki 

interes pokazali i Grad Lepoglava te Varaždinska 

županija. No, do sada nije pronađen optimalni način 

njegove realizacije, pa je organiziran sastanak na 

kojem su utvrđeni koraci koji bi trebali ubrzati nje-

govu realizaciju. 

Osnovna ideja u realizaciji ovog projekta je da 

se sredstva za gradnju kampusa osiguraju kroz 

fondove Europske unije, pri čemu će veliku po-

dršku svojim znanjem i iskustvom u korištenju 

europskih fondova pružiti upravo Grad Lepoglava.

- Lepoglava se, zajedno s Kamenicom, ovim pro-

jektom vraća onome što je nekad bila, a to je 

sveučilišni centar. Odlična je to osnova za razvoj 

grada koji temeljimo na mladim i obrazovanim lju-

dima. Drago mi je da smo u tome dobili partnera 

kao što je Učiteljski fakultet u Zagrebu – rekao je 

gradonačelnik grada Lepoglave Marijan Škvarić, 

najavivši punu podršku Grada i njenog Projektno-

razvojnog ureda iz kojeg su, od njegovog voditelja 

Emila Tkaleca, stigle i prve konkretne upute što 

učiniti kako bi se krenulo u ispunjavanje uvje-

ta za prijavu projekta na fondove Europske unije.  

- Vjerujem da smo ovim sastankom došli do faze 

kada će se konačno krenuti prema realizaciji pro-

jekta izgradnje kampusa u Kamenici. Varaždinska 

županija želi biti županija znanja i ovo je jedan u nizu 

projekata u ostvarenu tog cilja – izjavio je nakon sa-

stanka zamjenik župana Varaždinske županije Alen 

Kišić, izrazivši zadovoljstvo što će ovaj projekt nad-

mašiti županijske granice, ali i što će se upravo u 

Kamenici obučavati učitelji koji će učiti djecu diljem 

Hrvatske, pa tako i djecu u Varaždinskoj županiji.

Na kraju sastanka konkretizirani su daljnji koraci u 

realizaciji projekta studentskog kampusa u Kame-

nici, među kojima su najvažniji nastavak održava-

nja vježbaonica u kameničkoj školi te žurna izrada 

idejnog rješenja kampusa, kako bi mogla započeti 

izrada preostale dokumentacije potrebne za prijavu 

projekta na fondove Europske unije.

PROJEKTI

Lepoglava i Bednja na susretu gospodarskih subjekata u općini Videm

 Predstavnici Grada Lepoglave i Općine Bednja, 20. siječnja su, na poziv Friderika Bračiča, 
župana slovenske općine Videm, bili na susretu gospodarskih subjekata u slovenskoj općini Videm. 

Na susretu su bile predstavljene novosti na po-

dručju razvoja gospodarstva susjedne slovenske 

općine, fi nanciranja iz fondova Europske unije u 

razdoblju od 2014. do 2020. godine, dosadašnje 

i buduće suradnje naših LAG-ova, problematika 

okrupnjavanja poljoprivrednog zemljišta te navod-

njavanja, kao i uključivanje lokalnih poljoprivredni-

ka u proizvodnju hrane za potrebe njihove osnovne 

škole.

Na susretu su se uz župana Bračiča, okuplje-

nim gospodarstvenicima obratili i gradonačelnik 

grada Lepoglave Marijan Škvarić te načelnik općine 

Bednja Mirko Bistrović. Također, kraće predavanje 

o suradnji LAG-a Sjeverozapad i slovenskog LAS-a 

Haloze održali su Emil Tkalec i Jernej Golc.

Grad Lepoglava i općina Bednja imaju vrlo do-

bru suradnju sa slovenskom općinom Videm kroz 

zajedničke projekte i razmjene iskustava u korište-

nju sredstava iz fondova Unije. 

« Lepoglava se, zajedno s 

Kamenicom, ovim projektom 

vraća onome što je nekad bila, 

a to je sveučilišni centar. Odlična 

je to osnova za razvoj grada koji 

temeljimo na mladim i obrazovanim 

ljudima. Drago mi je da smo u 

tome dobili partnera kao što je 

Učiteljski fakultet u Zagrebu – rekao 

je gradonačelnik grada Lepoglave 

Marijan Škvarić

Na sastanku s predstavnicima Učiteljskog fakulteta dogovoreni su konkretni koraci u konačnoj realizaciji projekta studentskog 

kampusa u Kamenici

OŽUJAK-TRAVANJ 2014.

Grad Lepoglava s udrugama potpisao ugovore 
o fi nanciranju projekata vrijednih 300 tisuća kuna 

 Gradonačelnik grada Lepoglave Marijan Škvarić i njegov zamjenik Hrvoje Kovač pot-
pisali su s predstavnicima 27 udruga koje djeluju na području grada Lepoglave ugovore o 
fi nanciranju. 

Time je zaključen gradski natječaj kojim su 

odabrani projekti udruga koji će se u 2014. godini 

fi nancirati sredstvima iz proračuna Grada Lepoglave.  

– Ove smo godine krenuli s novim načinom fi nan-

ciranja udruga pružajući fi nancijsku potporu projek-

tima koje udruge planiraju realizirati u ovoj godini. 

Raspisali smo natječaj na koji su udruge prijavile 

svoje projekte, izvršili bodovanje i rangiranje pro-

jekata koji su zadovoljili uvjete natječaja te nakon 

toga, na temelju rezultata, raspodijelili 300 tisuća od 

350 tisuća kuna osiguranih u gradskom proračunu 

za potporu udrugama – pojasnio je lepoglavski gra-

donačelnik Marijan Škvarić, ističući kako će udruge 

Gradu morati pravdati sva utrošena sredstva, a to 

će osigurati namjensko trošenje javnog novca, što 

nalaže Zakon o udrugama.  Budući da je riječ o no-

vom načinu fi nanciranja udruga, prije samog raspisa 

natječaja Grad Lepoglava organizirao je edukativne 

radionice na kojima su članovi udruga upoznati s no-

vim načinom fi nanciranja njihova rada učeći pri tom 

i kako napisati projekt koji će moći prijaviti ne samo 

na gradski već i na druge natječaje, prije svega na 

one koje su raspisala resorna ministarstva i Europ-

ska unija. - Zadovoljan sam što su neke od udruga 

prepoznale i iskoristile tu mogućnost kandidiravši 

se i dobivši sredstva i iz drugih izvora – istaknuo je 

gradonačelnik Škvarić, dodajući kako će sva sred-

stva dobivena na gradskom natječaju udrugama biti 

isplaćena jednokratno i da će, kao i do sada, Grad 

Lepoglava tu obavezu odraditi na vrijeme i u cijelosti.

Od 27 udruga čije će projekte fi nancirati Grad 

Lepoglava, 24 ih je na ovaj način dobilo više sred-

stava u odnosu na proteklu godinu. - Zadovoljni smo 

ovakvim načinom preraspodjele sredstava budući 

je pravedan prema onim udrugama koje su zaista 

aktivne i rade – rekla je Tea Mošmondor Stanić iz 

Odreda izviđača Lepoglave, čiji je projekt zadovoljio 

kriterije natječaja. - Kriterija za raspodjelu sredstava 

bilo je dosta, čime smo osigurali kvalitetniju pripremu 

natječaja. Bitno je bilo da se projekt većinom provodi 

na području grada Lepoglave i potiče umrežavanje 

odnosno partnerstvo i suradnju. Važno je istaknuti 

da su one udruge koje su ostvarile potporu iz dru-

gih izvora bile nagrađene i kod ocjenjivanja dobile 

više bodova – istaknuo je zamjenik gradonačelnika 

Hrvoje Kovač, uz napomenu kako fi nanciranje udru-

ga od strane Grada nije obaveza već mogućnost. 

Ovakvim načinom fi nanciranja sve neaktivne udruge, 

koje su bile teret gradskom proračunu, ostale su bez 

sredstava, dok su one aktivne dodatno nagrađene. 

Ipak, budući da je na proračunskoj stavci za potporu 

radu udruga preostalo 50 tisuća kuna, one udruge 

čiji projekti nisu zadovoljili uvjete natječaja imat će 

mogućnost, samo još ove godinu, koja je označena 

kao prijelazna, iskoristiti dio tog  preostalog novca, 

upozorio je gradonačelnik Škvarić. 

PROJEKTI

Lokalnu akcijsku grupu (LAG) "Sjeverozapad" su 

s ciljem promicanja ruralnog razvoja putem lokalnih 

inicijativa i partnerstva krajem 2010. godine osnovali 

gradovi Lepoglava i Ivanec te općine Bednja, Cestica, 

Donja Voća, Klenovnik, Maruševec, Petrijanec, Srači-

nec, Vidovec i Vinica. Od tada je LAG izradio Lokalnu 

razvojnu strategiju za razdoblje od 2012. do 2014. go-

dine, uspješno se prijavio na natječaj IPARD programa 

te ga je certifi cirala Agencija za plaćanja u poljoprivre-

di, ribarstvu i ruralnom razvoju. Početkom ove godi-

ne LAG "Sjeverozapad" je s Agencijom za plaćanja u 

poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom razvoju, zaduženom 

za upravljanje novčanim sredstvima IPARD programa, 

potpisao ugovor o dodjeli na natječaju dobivenih sred-

stava IPARD programa za sufi nanciranje LAG-a u visini 

do 900 tisuća kuna, za razdoblje od dvije godine, dakle, 

450 tisuća kuna za svaku godinu. 

- Sredstva ćemo iskoristiti za fi nanciranje stjeca-

nja vještina, animiranje stanovnika s područja LAG-a 

i provedbu lokalnih razvojnih strategija – pojasnio je 

lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić, ujedno i 

predsjednik LAG-a, koji zbog velike potpore Grada  

sjedište ima upravo u Lepoglavi. Akcijskim planom, 

koji je predstavio profesionalni voditelj LAG-a Mario 

Željezić, najavljene su podmjere i aktivnosti koje će 

se provoditi u svrhu stjecanja vještina, animiranja 

stanovnika i provedbe lokalnih razvojnih strategija. 

Riječ je o aktivnostima izrade Lokalne razvojne stra-

tegije za razdoblje od 2014. do 2020. godine, orga-

nizaciji sastanaka partnerskih odbora, razmjeni isku-

stva s drugim LAG-ovima, održavanju radionica za 

edukaciju članova i izrađivanju baze projektnih ideja. 

Dio sredstava utrošit će se za pripremu procedure 

izdavanja Pisma preporuke subjektima s područja 

LAG-a koji se javljaju na određene natječaje. Pismo 

će im biti izdano ukoliko je njihov projekt u skladu 

s lokalnom razvojnom strategijom i kao takvo će im 

pomoći da prilikom bodovanja projekta prijavljenog 

na natječaj dobiju dodatne bodove. 

Održan sastanak Vijeća za komunalnu prevenciju grada Lepoglave

Prema podacima Ministarstva 

unutarnjih poslova na području Le-

poglave protekle su godine zabilje-

žena 32 kaznena djela. Od toga, 23 

su djela općeg kriminaliteta, dok su 

ostala kaznena djela vezana za pro-

met), organizirani kriminal te djela 

kojima su oštećene maloljetne oso-

be. Podaci su to koje je na sastanku 

Vijeća za komunalnu prevenciju iznio 

načelnik PP Ivanec Boris Divjak. - U 

odnosu na godinu prije, broj kazne-

nih djela na području Lepoglave je 

u padu. Broj od 32 kaznena djela 

izrazito je malen s obzirom na po-

vršinu gradskog područja i činjenicu 

da se na našem području nalaze 

granica i kaznionica – istaknuo je 

Divjak. U 2013. godini na gradskom 

području nije evidentirano ni jedno 

kazneno djelo zlouporabe droga. 

I broj prometnih nesreća manji je u 

odnosnu na godinu prije i to za 24 

posto. Trend smanjenja prisutan je 

i u broju evidentiranih narušavanja 

javnog reda i mira te ilegalnih pre-

lazaka državne granice. - U grad-

skim je planovima, za što su već 

osigurana i proračunska sredstva, 

izgradnja nogostupa koji će povećati 

sigurnost pješaka - rekao je zamje-

nik gradonačelnika Hrvoje Kovač. Za 

područje Višnjice već su projektirani 

nogostupi od Sutinske do raskrižja 

prema Zlogonju te od centra Višnjice 

prema Višnjičkoj Vesi. 

U Lepoglavi održan sastanak osnivača 
LAG-a Sjeverozapad

 Pod predsjedanjem gradonačelnika grada Lepoglave Marijana Škvari-
ća u Lepoglavi je održan sastanak osnivača LAG-a “Sjeverozapad”
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VATROGASTVO

Dobrovoljnom vatrogasnom društvu Višnjica na skupštini je 

pristupilo 16 novih članova

Lepoglavski su vatrogasci posebno zahvalili svom 

dugogodišnjem predsjedniku Slavku Markoviću

Održana skupština Dobrovoljnog 
vatrogasnog društva Lepoglava

 Dobrovoljno vatrogasno društvo Lepoglava održalo je 8. veljače svoju 116. redovitu 
skupštinu društva.

- Lepoglavski vatrogasci, članovi Dobrovoljnog 

vatrogasnog društva Lepoglava, u 2013. su godi-

ni intervenirali 53 puta. Uz tehničke, preventivne i 

ostale intervencije, sedam je puta vatrogasna sirena 

zvala na gašenje požara. Na tih je 53 intervencija 

sudjelovalo ukupno 256 vatrogasaca koji su pri tom 

utrošili 820 radnih sati – istaknuo je Damir Fun-

da, predsjednik DVD-a Lepoglava, dotaknuvši se i 

budućnosti u kojoj Društvo planira intenzivirati ak-

tivnosti usmjerene nabavci novog navalnog vozila.

To je, kao jedan od prioriteta, istaknuo i zapovjednik 

Zoran Horvat, dodavši kako će se u ovoj godini na-

stojati zaključiti i otkup zemljišta za potrebe gradnje 

vatrogasnog centra. Posebno svečani trenutak tog 

djela sjednice bilo je proglašenje dugogodišnjeg 

predsjednika Društva i gradske Vatrogasne zajed-

nice Slavka Markovića počasnim predsjednikom 

Dobrovoljnog vatrogasnog društva Lepoglava. Član 

Društva Miroslav Žulić na Skupštini je primio prizna-

nje za 50 godina rada. Laskava titula lepoglavskog 

najvatrogasca u 2013. godini otišla je u ruke mladog 

vatrogasca Matije Kovačeca, koji nije bio u prilici pri-

miti priznanje, jer je sa svojim kolegama morao na 

intervenciju na koju ih je vatrogasna sirena pozvala 

za vrijeme skupštine. 

- Vjerujem da ćemo uskoro s uspjehom završiti i 

priču oko otkupa zemljišta za izgradnju vatrogasnog 

centra u Lepoglavi – rekao je na skupštini dogrado-

načelnik Hrvoje Kovač, istaknuvši i veliku gradsku 

potporu vatrogastvu na području grada Lepoglave.

Održana redovita izvještajna 
skupština Dobrovoljnog 
vatrogasnog društva Višnjica

 Dobrovoljno vatrogasno društvo Višnjica 
ne treba brinuti za svoju budućnost budući iz 
godine u godine Društvu pristupa sve veći broj 
mladih Višnjičaraca. Na redovitoj izvještajnoj 
sjednici skupštine Društva, održanoj 1. siječnja 
u vatrogasnom domu u Višnjici, Društvu je 
pristupilo 16 novih članova. 

- Društvo danas broji 102 člana, od kojih je njih 

45 školovano za neko od vatrogasnih zvanja. No, 

broj školovanih vatrogasaca uskoro će se povećati, 

jer čak 17 naših članova trenutno pohađa tečaj za 

vatrogasca – istaknuo je na skupštini predsjednik 

društva Goran Hočuršćak, podnoseći izvješće o 

radu DVD-a Višnjica u 2013. godini, u kojoj su viš-

njički vatrogasci intervenirali samo četiri puta, od 

čega tri puta gaseći požare. Tako mali broj inter-

vencija pripisan je dobro odrađenim preventivnim 

aktivnostima.

Za 20 godina članstva zahvalnicu je primio 

Zvonko Lončarek, dok su zahvalnice za trideset 

godišnji rad uručene Dušanu Prašničkom, Ivi-

ci Hercegu, Dragutinu Hercegu, Stjepanu Hirži-

nu, Josipu Hiržinu, Zvonku Šestanju i Tomi Kosu. 

I ovoga su puta višnjički vatrogasci izme-

đu sebe izabrali najvatrogasca za 2013. godi-

nu. Ta je laskava titula pripala Josipu Flegariću. 

Društvo nije zaboravilo i one koji su mu tijekom godi-

ne pomagali. Uz zahvalnice svim sponzorima i dobro-

činiteljima, posebne su zahvale - zlatne plakete, do-

dijeljene tvrtkama TTG i Lomi, Automehaničarskom 

obrtu Križanec i Gradu Lepoglavi koji je, uz dodjelu 

novčanih sredstava za redovitu djelatnost, Društvu 

u protekloj godini donirao dva vrijedna dišna apa-

rata i sredstva za popravak navalnog kombi vozila.

Vodstvo DVD-a Višnjica uputilo je posebne pohvale 

natjecateljskoj ženskoj i muškoj vatrogasnoj ekipi 

koja je u 2013. godini postigla značajne rezultate. 

Ambicije višnjičkih vatrogasaca u 2014. godi-

ni nisu male, dapače, prema Planu rada s kojim je 

nazočne upoznao zapovjednik Stjepan Križanec, viš-

njički će vatrogasci nastojati urediti vatrogasni dom, 

dodatno se opremiti i školovati, intenzivirati rad s 

vatrogasnim podmlatkom, ali prije svega štiti živote 

i imovinu svojih sumještana.

Svečanost na skupštini Dobrovoljnog vatrogasnog društva Kamenica

 Prošla je godina bila jedna od najuspješnijih godina u 74 godine dugoj povijesti kameničkog 
vatrogastva – istaknuo je Zorislav Rodek, predsjednik DVD Kamenica 

Razlog za takvu ocjenu leži u činjenici da su ka-

menički vatrogasci u 2013. godini upotpunili vozni 

park u kojem se nalazi cisterna s 5.000 litara vode, 

kombi vozilo za prijevoz ljudstva te manje navalno 

pick-up vozilo, koje je uz pomoć Grada Lepoglave, 

Društvo nabavilo u protekloj godini.Takav vozni park i 

obučeno ljudstvo omogućili su da se uspješno odradi 

svih deset intervencija, među kojima i jedan požar 

obiteljske kuće.

- Ove će se godine raspisati natječaj za fi nan-

ciranje izgradnje društvenih domova sredstvima Eu-

ropske unije na koji ćemo prijaviti projekt izgradnje 

društveno-vatrogasnog doma u Kamenici. Za nje-

govu smo gradnju uz pomoć Grada Lepoglave već 

izradili projektnu dokumentaciju i dobili građevinsku 

dozvolu – najavio je Rodek govoreći o planovima 

kameničkih vatrogasaca u 2014. godini.Dio planova 

već im se ostvario i na samoj Skupštini, budući im 

je lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić pre-

dao agregat, poklon Grada Lepoglave.- Želim, a to 

je ujedno i moja odgovornost, da svi vatrogasci na 

gradskom području imaju svu potrebnu opremu ne-

ophodnu za sigurne i učinkovite intervencije. Stoga 

želim da u ovoj godini izvršimo dodatnu nabavku 

kvalitetne opreme za sva tri gradska vatrogasna 

društva – rekao je gradonačelnik Škvarić uručujući 

agregat kameničkim vatrogascima. 

- U Kamenici ćemo izgraditi društveno-vatro-

gasni dom. No, prvo smo se morali usmjeriti na 

izgradnju komunalne infrastrukture, pa smo tako 

izgradili nogostupe i kanalizacijski sustav koji će biti 

priključen na pročišćivač otpadnih voda. Nakon toga 

krenut ćemo u izgradnju društvene infrastrukture, a 

tu nam je u prvom planu izgradnja društveno-vatro-

gasnog doma i školske sportske dvorane – istaknuo 

je Škvarić.Skupština je bila prilika da se zaslužnim 

kameničkim vatrogascima uruče priznanja i odliko-

vanja. Za 40 godina rada u vatrogastvu priznanje je 

primio Josip Maček, dok su isto priznanje, ali za 30 

godina vatrogasnog rada primili Adam Jug i Željko 

Kišićek. Titulu kameničkog najvatrogasca u 2013. 

godini ponijela je Nikolina Zagoršćak.
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Grad Lepoglava nastavlja poticanje poljoprivredne proizvodnje

 Vlasnici obiteljskih poljoprivrednih gospodarstava s područja grada Lepoglave još su se jednom 
podsjetili na zahtjeve i uvjete Višestruke skladnosti koje moraju zadovoljiti u obavljanju svoje poljo-
privredne djelatnosti zbog ostvarivanja prava na izravna plaćanja. Učinili su to na predavanju koje 
je u Lepoglavi organizirala Poljoprivredna savjetodavna služba.

- Protekle godine na teren su 

izišli kontrolori nadzirući poštuju 

li obiteljska poljoprivredna gospo-

darstva propisane zahtjeve i uvje-

te. Vjerujem da ih vi poštujete s 

obzirom da je i na brojnim prijaš-

njim predavanjima, organiziranima 

u Lepoglavi unatrag nekoliko go-

dina, bilo govora upravo o nave-

denim propisima i obavezi njihova 

poštivanja - upozorio je sudionike 

predavanja agronom Davor Bre-

čak iz Poljoprivredne savjetodav-

ne službe, upoznavši ih ujedno i 

s programom ruralnog razvoja te 

vođenjem podrumske evidencije i 

uvjetima stavljanja vina na tržište.

Predstavnik tvrtke Em tehnologija 

iz Valpova, agronom Darko Grgić 

vlasnik obiteljskih poljoprivred-

nih gospodarstva upoznao je s 

primjenom tehnologije efektivnih 

mikroorganizama u integriranoj 

poljoprivredi. Riječ je o tehnolo-

giji prijateljskoj prema okolišu u 

kojoj se koriste preparati na bazi 

korisnih mikroorganizama koji 

uništavaju one štetne, odnosno 

odgovorne za nastajanje raznih 

bolesti usjeva i stoke. 

Poljoprivrednici s lepoglav-

skog područja za razvoj poljopri-

vredne proizvodnje koriste i zna-

čajnu fi nancijsku potporu Grada 

Lepoglave, koji je u proračunu za 

2014. godinu, za Program poti-

canja poljoprivredne proizvodnje, 

namijenio 190 tisuća kuna.

Od toga je, po 80 tisuća kuna 

namijenjeno za poticanje stočar-

ske i peradarske proizvodnje te za 

kapitalna ulaganja u poljoprivredi, 

10 tisuća kuna planira se utrošiti 

za projekte razvoja poljoprivrede 

i stočarstva, a po 5 tisuća kuna 

za poticanje trajnih nasada u 

poljoprivredi, edukaciju poljopri-

vrednika, subvencioniranje osigu-

ranja poljoprivredne proizvodnje 

te za okrupnjavanje zemljišta.

Razvoj stočarstva na gradskom 

području Grad Lepoglava sub-

vencionirat će poticajima za pr-

votelke i to s 500 kuna po junici, 

zatim subvencioniranjem proda-

nog mlijeka krava, koza i ovaca 

s 30 lipa po litri te subvencioni-

ranjem umjetne oplodnje i to s 

270 kuna po grlu krave, odnosno 

230 kuna po grlu krmače. S 15 

kuna subvencionirat će se svaki 

prodani puran, a s 40 kuna pro-

dani odojak, pri čemu korisnik 

mora prodati minimalno 40 odo-

jaka po jednom zahtjevu za grad-

ski poticaj. Dvije kune iznosit će 

subvencija za zaklane brojlere, uz 

uvjet od minimalno 1000 zaklanih 

brojlera, dok subvencija za svako 

proizvedeno, odnosno isporučeno 

jaje iznosi pola lipe.

LEPOGLAVAAgro-turistički klaster Lepoglava 
na poljoprivrednom sajmu u Virovitici

 Na 19. međunarodnom sajmu gospodarstva, obrtništva i poljoprivrede VIROEXPO 
2014., koji  je od 24. do 26. siječnja održan u Virovitici, nastupila je i udruga Agro-turistički 
klaster Lepoglava. 

Prema utvrđenim aktivnostima projekta "Podu-

zetnički impuls 2013.", fi nanciranog od Ministarstva 

poduzetništva i obrta, na sajmu su predstavljeni novi 

proizvodi članova Klastera.

Uz nove proizvode, zajedničkim su nastupom na 

izložbenom prostoru virovitičkog sajma članovi Agro-

turističkog klastera Lepoglava predstavili i preostalu 

ponudu koja obuhvaća široku paletu proizvoda iz lepo-

glavskog kraja. Čipkarsko društvo "Danica Brössler" 

predstavilo se suvenirima od čipke, udruga "Lepo-

glavski ahat" mineralima i poludragim kamenjem, 

TKIC d.o.o. s lepoglavskim suvenirima i turističkom 

ponudom lepoglavskog područja, OPG Butko s proi-

zvodima od komušine, Domaća radinost Stjepan Za-

goršćak s proizvodima od rogoza, obrt "Preša" Vladi-

mira Mavreka s tradicionalnim suvenirima od drveta, 

a Dragutin Jamnić s autorskim kiparskim radovima. 

Posjetitelji sajma imali su prigodu uživo vidjeti kako 

nastaju izloženi proizvodi, dobiti informacije o turi-

stičkoj ponudi i manifestacijama na području grada 

Lepoglave te kušati delicije Ugostiteljskog seljačkog 

domaćinstva Držaić i OPG-a Mađar.

Ovogodišnji VIROEXPO, sajam posvećen malom 

i srednjem poduzetništvu iz sektora poljoprivrede, 

prehrambene industrije te drugih proizvodnih i usluž-

nih djelatnosti, okupio je 782 izlagača iz 25 zemalja.

Izložbeni prostor Agro – turističkog klastera na sajmu 

VIROEXPO u Virovitici 

Vlasnici obiteljskih poljoprivrednih gospodarstava na predavanju Poljoprivredno 

savjetodavne službe

Sa skupštine Udruge 
vinogradara, vinara i voćara

 Vinima članova Udruge, dodijeljene su 
medalje na internom ocjenjivanju vina.

- Za napraviti dobro vino trebalo je puno truda, 

znanja i vještine – istaknuo je nakon ocjenjivanja 

vina enolog Miroslav Matovinović, koji je zajedno s 

enologinjom Marijom Košćak ocijenio 83 uzorka koja 

su na godišnju skupštinu Udruge vinogradara, vinara 

i voćara Klopotec donijeli njeni članovi. 

Posebno su tom prilikom istaknuta zlatnom me-

daljom nagrađena vina i njihovi proizvođači. Apso-

lutni šampion ocjenjivanja bio je traminac Ljudevita 

Heheta. Zlatne medalje dodijeljene su i miješanom 

bijelom vinu Roberta Buhina, rajnskim rizlinzima 

Janka Goluba i Zlatka Joba, sivim pinotima Tome Fi-

štreka i Dragutina Putara, sauvignonu i ottonel muš-

katu Ljudevita Heheta, tramincu Kristijana Basarića 

te među crvenim vinima, čiju su kvalitetu ocjenjivači 

posebno pohvalili, cabernet sauvignonima Željka He-

heta i Mate Gečeka.

Dokazanoj kvaliteti vina članova Klopoteca 

pridonijele su i aktivnosti koje je Udruga provodila 

tijekom protekle godine, prvenstveno one usmje-

rene edukaciji članstva. O njima je u službenom 

djelu skupštine govorio predsjednik Udruge Tonko 

Županić, izdvojivši pri tom i ulaganja u nabavku 

opreme za pripomoć pri radu članovima Udruge.

 - Djelovanjem udruge podignuta je kvaliteta vina na 

lepoglavskom području te je tako stvoren još jedan 

turistički potencijal Lepoglave – pohvalio je rad Klo-

poteca lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić, 

kazavši kako su razvoju vinogradarstva na gradskom 

području zasigurno pomogle i gradske potpore. 

Lepoglavski vinari proizvode kvalitetna vina – istaknuto je na 

skupštini Udruge vinogradara, vinara i voćara Klopotec
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Zabilježeno 

Veselo je na Valentinovo bilo i u Dječjem vrtiću Runolist u Žarovnici. Na Dan 

zaljubljenih vrtićki su mališani uz pomoć svojih teta - Ivane, Valentine i Vesne, 

organizirali vrtićko vjenčanje na kojem je vrtićko da izreklo nekoliko vrtićkih 

parova koji su "do oltara" stigli uz glazbenu pratnju klaviristice Emilie Galović.

Na vjenčanju su sudjelovali svi uzrasti polaznika vrtića ne želeći propustiti za njih 

tako značajan događaj. Kako je sve bilo organizirano kao na pravom vjenčanju, 

znali su mališani da ih očekuje prava svatovska zabava i čašćenje koje je, uz pje-

smu i ples, potrajalo sve do dolaska roditelja i polaska kućama.

Udruga Ekomuzej

Na ovogodišnjem Čipkarskom festivalu pozornost javnosti zasigurno će 

privući zanimljiva haljina s lepoglavskom čipkom. Izrađena će biti u okvi-

ru projekta "Be unique within Europe", u kojem sudjeluje udruga Ekomu-

zej Lepoglava. U okviru projekta svatko od partnera izradit će haljinu kojoj 

će glavni motiv biti rukom rađeni osuvremenjeni tradicijski modni dodaci. 

Na haljini koju će izraditi udruga Ekomuzej Lepoglava glavni će motiv biti 

lepoglavska čipka u boji.

Aktivni članovi Lepoglavskog ahata 
novim mineralima proširuju zbirku

 Zahvaljujući aktivnim članovima udruge Lepoglavski ahat lepoglavska zbirka minerala, smještena u Domu kulture u Lepoglavi, stalno 
se popunjava novim primjercima. Novi eksponati koji će dodatno obogatiti izuzetno vrijednu lepoglavsku mineralošku zbirku nabavljeni su 
za boravka članova Lepoglavskog ahata na sajmu minerala u Grazu i posjete slovenskom rudniku Litija – Sitarjevec. 

Naime, članovi Lepoglavskog ahata nove su 

primjerke minerala nabavili sudjelujući na sajmu u 

Grazu, održanom krajem prošle godine. Uz nabavku 

minerala i razmjenu iskustva s austrijskim kolega-

ma, lepoglavski mineralozi su posjetiteljima sajma 

predstavili minerale iz Hrvatske. Krajem 2013. go-

dine, spustili su se lepoglavski mineralozi u okno 

rudnika Litija-Sitarjevec, rudnika iz kojeg se nekad 

vadila ruda za dobivanje željeza, olova i žive. Čla-

nove Lepoglavskog ahata pri tom je vodio profesor 

Viljem Podgoršek, najbolji poznavatelj tog najstarijeg 

rudnika u Sloveniji i redoviti izlagač na lepoglavskom 

sajmu minerala. Milanu Basariću i Željku Husnjaku 

bio je to prvi ulazak u pravi rudnik, dok je Damir 

Vrtar tako kompletirao posjete najznačajnijim slo-

venskim rudnicima.  Tijekom pet sati boravka u 

rudniku, lepoglavski su mineralozi istraživali njegove 

dubine i iskopavali zanimljive minerale od kojih će 

se najljepši primjerci moći vidjeti u vitrinama zbirke 

minerala u Lepoglavi.  Za boravka u Sloveniji, voditelj 

muzeja "Hiža mineralov" u Velenju, Jože Rihtar, da-

rovao je članovima Lepoglavskog ahata još nekoliko 

desetaka primjeraka minerala za zbirku u Lepoglavi. 

Zbog velike brzine prikupljanja novih eksponata već 

sad bogato popunjene vitrine lepoglavske zbirke mi-

nerala trebat će proširiti.

MOZAIK
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U Lepoglavi održana  
velika fašnička priredba

 - Predajem vam ključeve grada jer znam da ćete mi ih brzo vratiti kao što su ih svake godine, već odmah drugog dana, vraćale sve maškare, 
shvativši koliko je zahtjevno biti na čelu grada. Uzmite gradske ključeve, ali znajte da u ovoj godini morate osigurati 27 milijuna kuna, napraviti sve 
što građani od vas traže, ne smijete grad odvesti u dugove, a sve projekte trebate realizirati ne kroz četiri godine, nego odmah u prvoj godini vlasti – 
rekao je lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić predajući ključeve grada Lepoglave maškarama na tradicionalnoj turističko-kulturnoj manifestaciji 
"Fašnik u Lepoglavi".  

Ove je godine "Fašnik u Lepoglavi", koji je tradi-

cionalno pod pokroviteljstvom Grada Lepoglave or-

ganizirala gradska Turistička zajednica, u Lepoglavi 

okupio 21 maskiranu grupu. Sve grupe u fašničkoj 

su povorci predvođenoj lepoglavskom Limenom 

glazbom prodefi lirale centrom Lepoglave da bi se 

okupljenom mnoštvu gledatelja predstavile kratkim 

programom na terasi restorana Ivančica.  Najbrojni-

je i najrazigranije maškare bili su najmlađi, tako da 

je publika pljeskom imala prilike pozdraviti djecu iz 

Dječjeg vrtića Lepoglava, maskiranu u Štrumfove i 

male Runolistiće iz Dječjeg vrtića Runolist iz Žarov-

nice. Učenici lepoglavske osnovne škole zamaskirali 

su se u likove iz priča, bajki i crtića, princeze, vam-

pirice, indijanke i kauboje, dok su višnjički osnov-

noškolci publiku zabavili vampirskim plesom. Plesali 

su i mladi zamaskirani članovi KUD-a Golubovec, 

dimnjačari i njihove gospođe iz ivanečkog KUD-a 

Maska te cimeri i klaunovi iz Murskog Središća. U 

Lepoglavu su stigle i nešto starije Štrumfete iz Vidov-

ca te Cigani iz Leskovca. Domaći KUD Lepoglavski 

pušlek osvrnuo se na našu zbilju i štrajk liječnika dok 

je društvo iz Prigorca u Lepoglavu donijelo dašak 

atmosfere s Prigorskog pridea.  I dok su sudionici 

"Fašnika u Lepoglavi" uživali u krafnama kojima ih 

je počastio organizator, pročitana je optužnica Faš-

niku, glavnom krivcu za sve nedaće koje su morile 

građane grada Lepoglave u protekloj godini.

- Kriv je za snijeg koji je padal do četvrtog mje-

seca i delal probleme jer ga više nismo imali kud 

metati. Kriv je kaj nam je ralica snijeg uvijek na-

gurala pred vrata. Kriv je i za sva klizišta kak i za 

sušu za koju nam nije isplaćena primjerena odšteta. 

Fašnik je kriv i za rezultate lokalnih izbora jer je sve 

zmešal pa sad imamo sjednice Gradskog vijeća koje 

traju samo pet minuta. Kriv je Fašnik za to kaj nema 

rasvjete na zaobilaznici i kaj neki bedaki uništavaju 

rasvjetu u parku. Isto tak je kriv za rasprodaju dr-

žavne imovine i legalizaciju kak i za to kaj nam klijeti 

moraju kućne brojeve imati. Kriv je za sve to i zato ga 

spalite – izrečena je optužnica i donesena presuda 

nakon koje je plamen progutao lepoglavskog Fašni-

ka, a maškare se nastavile zabavljati. 

Gradonačelnik Marijan Škvarić morao je ključ grada predati 

fašničkoj vlasti

Fašnika je stigla zaslužena kazna

Lepoglavski mališani na fašničkoj priredbi

Fašnička povorka na ulicama Lepoglave

MOZAIK
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Zabilježeno

Veselo je bilo vikend uoči blagdana svetog Vinka u vinorod-

nom području Višnjice zvanom Kokotinjak, gdje je Kuburaška udru-

ga Prva kubura iz Višnjice organizirala tradicionalnu proslavu Vin-

cekova. Štujući tradiciju i stare regule, kuburaši su simboličnom 

rezidbom i krštenjem kobasicama okićenog trsa, a mladi višnjički tambu-

raši i tamburašice pjesmom, označili početak nove vinogradarske godine.

Med višnjičkim je bregima tom prilikom zagrmio i plotun ispaljen iz kubura 

u čast svetom Vinku koji će, vjeruju višnjički vinogradari, i ove godine 

pomoći da vinogradi rode bogatim i kvalitetnim urodom.

Mladi višnjički tamburaši bili su zaduženi za dobro raspoloženje

Članovi Kuburaške udruge Prva kubura iz Višnjice ispalili su plotun u čast svetom Vinku

Udruga umirovljenika Lepoglava održala godišnju skupštinu

 Lepoglava broji oko 1.700 umirovljenika, a njih četiristotinjak članstvom 
je vezano za Udrugu umirovljenika Lepoglava, koja je redovitom godišnjom 
Skupštinom zaključila uspješnu 2013. godinu.

- U protekloj smo godini organizi-

rali šest izleta, uspješno sudjelovali na 

županijskim i međužupanijskim sport-

skim susretima umirovljenika, unutar 

udruge organizirali sportske aktivnosti, 

educirali smo i savjetovali naše čla-

nove, organizirali redovita preventiv-

na mjerenja tlaka i šećera, sudjelovali 

na međunarodnom projektu “Aktivni 

staršje za Europu”, obilježili Dan stari-

jih osoba te se družili kad je za to bilo 

prilike – izvijestila je članove Skupštine 

predsjednica Udruge Marija Varović.

Po prvi puta Skupština je održana po 

delegatskom principu s delegatima iz 

svih područja grada Lepoglave. Svi  su 

se složili s podnesenim izvješćima i pla-

novima za 2014. godinu, u kojoj planiraju 

putovati, družiti se, voditi brigu o zdravlju 

i proaktivno sudjelovati u društvenim zbi-

vanjima, prije svega pružiti pomoć orga-

nizatorima Čipkarskog festivala.

KUD Lepoglavski pušlek

 U prošloj je godini KUD Lepoglavski pušlek nastupio čak 51 
puta. Pridodaju li se tome i probe, ovaj amaterski glumački ansambl 
iz Lepoglave imao je izuzetno aktivnu proteklu godinu koju su na 
godišnjoj Skupštini, svi članovi i prijatelji Društva, ocijenili uspješ-
nom. 

- Vi ste jedna od udruga čije 

aktivnosti podižu kvalitetu življenja 

u Lepoglavi – rekao je lepoglavski 

gradonačelnik Marijan Škvarić, 

zahvalivši članovima Društva što 

su redoviti sudionici svih gradskih 

manifestacija ali i ambasadori 

grada Lepoglave.I u ovoj godini 

Pušleki će nastaviti čuvati sta-

re običaje i zanate lepoglavskog 

kraja te ih kroz skečeve i dram-

ske predstave predstaviti publici. 

- I dalje ćemo sudjelovati na svim 

gradskim manifestacijama, ali na-

mjera nam je sve češće nastupati 

na međunarodnoj sceni i tamo 

predstaviti našu baštinu i običaje 

– najavila je na skupštini Štefi ca 

Bizek, predsjednica KUD-a Lepo-

glavski pušlek, dodavši kako se u 

ovoj godini planira pokrenuti rad 

folklorne skupine.

Za Dan planeta Zemlje na Ravnoj gori

 Bude li sve teklo prema planu, na Dan planeta Zemlje, 22. travnja, na 
Ravnoj gori, točnije na istočnoj strani kanjona Velika Sutinska,  trebala bi biti 
otvorena poučna staza "Tri žakla". 

Bit će to vrhunac projekta koji je 

osmislilo Društvo geografa Lik iz Zagre-

ba, udruženje geografa u kojem djeluju 

i dvoje Lepoglavčana, Vinka Dubovečak 

i Ivan Loparić. Njih dvoje dali su veliki 

poticaj uređenju navedene poučne sta-

ze koja će povezati lokalitete Mačkovu 

špilju i stijenu Tri žaklja ponad Višnjice.

- Poučna staza bi u suradnji s gradskim, 

obrazovnim i turističkim institucijama te 

planinarskim društvima trebala zaživjeti 

i postati zanimljiv turistički resurs – po-

jasnila je Vinka Dubovečak, voditeljica 

projekta uređenja poučne staze "Tri 

žakla", kojim se planira njeno čišćenje i 

postavljanje osam poučnih tabli na koji-

ma će biti informacije o Višnjici i njenoj 

okolici, geologiji kraja, o arheološkim i 

speleološkim jedinstvenostima lokalite-

ta, travnjacima i šumama, demografi ji 

područja u okolici poučne staze, fau-

ni Ravne gore i njenoj geomorfologiji.

Na lokalitetu Tri žaklja, prirodnog 

vidikovca s kojeg se pruža predi-

van pogled na višnjički kraj, u pla-

nu je postavljanje stola s klupama.

Autori projekta s njime su upoznali Grad 

Lepoglavu, tražeći fi nancijsku pomoć za 

njegovu realizaciju. 

- Ulaganjem u ovaj projekt nesum-

njivo bi se za relativno mala sredstva 

ostvarila velika korist, prvenstveno u 

oživljavanju Ravne gore i njenog turi-

stičkog potencijala. Prednost Ravne 

gore je u tome što na njenom području 

postoji puno lokaliteta koje izletnici i 

planinari rado posjećuju, a ovo bi sigur-

no bio jedan od zanimljivijih i posjeće-

nijih – rekao je zamjenik lepoglavskog 

gradonačelnika Hrvoje Kovač tijekom 

razgovora s voditeljima projekta Pouč-

na staza "Tri žakla". 
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Na Sveta tri kralja i ove godine 
služena misa na Ravnoj gori 

 Na blagdan Sveta tri kralja mnoštvo je 
vjernika, planinara i izletnika s područja 
Lepoglave, Bednje te susjednih krajeva 
krenulo na Ravnu goru kako bi sudjelovali 
na misnom slavlju koje je kod kapele Sveta 
tri kralja predvodio vlč. Blažon.

Velik broj onih koji su na Tri kralja stigli na Rav-

nu goru iskoristili su neobično toplo vrijeme za to 

doba godine i činjenicu da nije bilo snijega, što im je 

omogućilo da se do vrha zapute automobilima, ko-

risteći uređene šumske prometnice, bilo s višnjičke 

ili kameničke strane.  

No, brojni su bili i oni koji su do vrha planinarili pa im 

je dobro došla okrjepa za koju su se i ovog puta pobrinuli 

Grad Lepoglava i Općina Bednja. Lepoglavski gradona-

čelnik Marijan Škvarić i načelnik Općine Bednja Mirko 

Bistrović neumorno su izletnicima i planinarima u blizini 

kapele dijelili kuhano vino i čaj, pri tom se družeći s njima.  

Doživljaj boravka na Ravnoj gori samo je na trenutke 

kvarila magla, no s pojavom sunca magla se razišla pa 

su brojni izletnici i planinari mogli guštati i u prekrasnom 

pogledu.

Dugogodišnji lepoglavski župnik Mato 
Repić proslavio 96. rođendan

 Prečasni Mato Repić, koji je gotovo 54 godine kao župnik službovao u Lepoglavi, pro-
slavio je 16. veljače - 96. rođendan, te je tako najstariji svećenik na području Varaždinske, 
Zagrebačke i Sisačko-moslavačke biskupije te jedan od najstarijih svećenika u Hrvatskoj.

U svećeničkom domu sv. Josipa u Zagrebu, gdje 

prečasni Repić provodi svoje umirovljeničke dane, 

želeći mu čestitati rođendan te mu poželjeti da ga 

i dalje prati dobro zdravlje, ali mu se još jednom 

zahvaliti za više od pola stoljeća brige o Lepogla-

vi i lepoglavskom vjerničkom puku, posjetila ga je 

delegacija iz Lepoglave - vlč. Ivica Cujzek  i Verica 

Dubovečak, predsjednica Čipkarskog društva Dani-

ca Brössler. 

Vitalni 96-godišnji slavljenik s radošću se sje-

ća svog službovanja u lepoglavskoj župi Bezgreš-

nog začeća Blažene Djevice Marije. Kaže kako je 

nemoguće iz sjećanja izbrisati teške trenutke koje 

je proživljavao zajedno sa svojim vjernicima u vri-

jeme zatočenja tadašnjeg nadbiskupa, bl. Alojzija 

Stepinca u lepoglavskom zatvoru, te zatvaranje 

lepoglavske župne crkve od komunističkih vlasti. 

No, radije se sjeća ljepših trenutaka i anegdota.

- Djeci sam na vjeronauku uvijek govorio da, kad 

se ujutro probude, da se prvo pomole Bogu. Na to 

mi je jedan od lepoglavskih fakina rekao da se on, 

ujutro kad se probudi, najprije potuče s bratom – 

sa smiješkom se prisjetio prečasni Repić kojeg je 

razveselilo i to što mu iz Lepoglave za rođendan nije 

stigla torta - već pravi zagorski štrukli, i to još topli.

I ovu je priliku prečasni Repić iskoristio kako bi se 

raspitao kako je u Lepoglavi na koju stalno misli, 

preporučajući je svakodnevno Bogu u svojim moli-

tvama. I kada služi mise u kapelici u svećeničkom 

domu često to, samoinicijativno, čini s nakanom za 

lepoglavski puk. Stoga ne čudi da se u Lepoglavi 

govori - dok je nama prečasnog Mate Repića Lepo-

glava se nema čega bojati”.

U lepoglavskoj župi proslavljen 
blagdan blaženog Alojzija Stepinca

 Tradicionalnom četverodnevnom duhovnom obnovom u lepoglavskoj je župi Bezgreš-
nog začeća Blažene Djevice Marije proslavljen blagdan bl. Alojzija Stepinca koji je kao 
mučenik 10. veljače 1960. godine preminuo u Krašiću, služivši prije toga, od 19. listopada 
1946. pa do 5. srpnja 1951. godine, zatvorsku kaznu u lepoglavskoj kaznionici na koju su 
ga na montiranom sudskom procesu nevinog osudile komunističke vlasti.

Duhovna obnova započela je 7. veljače mi-

snim slavljem koje je u župnoj crkvi u Lepoglavi 

predvodio vlč. Neven Blažoni, župnik u Bednji. 

U naredna tri dana, služeći mise, o snazi koju je 

u vrijeme svog mučeništva Stepinac crpio iz ne-

izmjerne vjere u Boga, propovijedali su vlč. Ivica 

Cujzek, kapelan u Ludbregu,  vlč. Dragutin Kišićek, 

župnik u Lepoglavi, i na sam blagdan Stepinčevo, 

preč. Blaž Horvat, ravnatelj varaždinske katedrale.

I ove su godine slaveći blagdan bl. Alojzija Stepinca 

vjernici pohodili Stepinčev križni put. Sa zapaljenim 

svijećama u rukama, moleći se blaženom Alojziju 

Stepincu, vjernici su predvođeni vlč. Ivicom Cujze-

kom propješačili put od kipa blaženog Alojzija Ste-

pinca kod lepoglavske župne crkve do kapele svetog 

Ivana Krstitelja na brdu Gorici iznad Lepoglave.

U propovijedi je naglašena snaga koju je blaženi Alojzije 

Stepinac crpio iz neizmjerne vjere u Boga

Prečasni Mato Repić s velečasnim Ivicom Cujzekom

Mnoštvo je vjernika i planinara blagdan Sveta tri kralja provelo 

na Ravnoj gori



LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST · BROJ 23 

Odred lepoglavskih izviđača aktivan je i tijekom zimskih mjeseci

 Odred izviđača Lepoglava u 
siječnju već tradicionalno odlazi na 
zimovanje, a ove su godine lepoglavski 
izviđači otputovali u Tršće, mjesto u 
Gorskome kotaru, u općini Čabar 

Trideset članova Odreda  boravilo je 

tako u planinarskoj kući Frbežari u vla-

sništvu Planinarskog društva Kamenjak 

iz Rijeke. Unatoč nedostatku snijega i kiši 

koja je padala svaki dan, odrađene su sve 

planirane  aktivnosti. Najmlađi članovi, 

poletarci i pčelice ispunili su sve uvjete i 

osvojili vještinu Domaćin. 

Izviđači i planinke dobne skupine od 

12 do 15 godina pokazali su svoje kulinar-

ske sposobnosti i osvojili vještarstvo Mlađi 

kuhar, ali i zavidno znanje za stjecanje vje-

štarstva Poznavatelj meteorologije. 

Zimovanje su izviđači iskoristili i za po-

sjet meteorološkoj postaji u Pargu te pan-

sionu Lovački u Delnicama, gdje se nalazi i 

mali zoološki vrt s jelenskom divljači.

Tijekom Noći muzeja članovi Odreda 

bili su među  350 tisuća posjetitelja koji 

su sudjelovali na toj manifestaciji. Ove go-

dine lepoglavski izviđači posjetili su Muzej 

Međimurja u Čakovcu i Muzej anđela u 

Varaždinu te usput pronašli pet lokacija u 

gradu na kojima spavaju anđeli.

Uz blagdan svetog Valentina 
u Lepoglavi

 Baš onako kako se nekad vjenčalo i slavili mladenci u lepoglavskom kraju, na Valentinovo su u Dječjem vrtiću Lepoglava vjenčani 
vrtićki mladenci Kiara i Luka. Događaj je to kojim Dječji vrtić Lepoglava tradicionalno obilježava Dan zaljubljenih. 

- Već desetak godina Valentinovo u vrtiću obi-

lježavamo vrtićkim vjenčanjem. Poseban je to dan 

za sve mališane koji se s radošću pripremaju poći 

u svatove. Cijelo se vjenčanje organizira i odvija kao 

pravo tradicionalno vjenčanje lepoglavskog kraja. Od 

pripreme u kojoj sudjeluju i frizeri koji se brinu za fri-

zure mladenaca, kumova i svatova, pa do svatova koji 

dolaze po mladenku te svatovske povorke, glazbe i 

ceremonije vjenčanja, sve je baš onako kako je to ne-

kad bilo na vjenčanju u lepoglavskom kraju – otkrila 

je ravnateljica Dječjeg vrtića Lepoglava Nada Kuća. 

Luka i Kiara svoje su vrtićko da izrekli pred kumovi-

ma i vrtićkim svećenikom. Prije toga veseli su svatovi 

obučeni u narodne nošnje, praćeni svatovskom glaz-

bom, stigli u mladenkinu “kuću”. Isprosivši mladen-

ku, svatovi su u povorci predvođenoj barjaktarima 

stigli do vrtićkog svećenika pred kojim su mladenci 

razmijenili prstenje nakon čega je uslijedilo pravo 

svatovsko veselje. Svirale su vrtićke tete i mala 

svatovska glazba, a plesali su i pjevali svi svatovi. 

Izostalo nije i darivanje mladenaca kojima su redom 

zaželjeli puno sreće i radosti.

A tko će biti mladenci na vrtićkom vjenča-

nju odlučuju sami mališani koji dobro znaju tko 

se kome u vrtiću sviđa. Ovo Valentinovo mali-

šani su odlučili da mladenci budu Kiara i Luka.

- Mi smo cura i dečko – objasnila je Kiara ra-

zloge zbog koji su baš ona i Luka odabra-

ni da ovo Valentinovo budu vrtićki mladenci.  

Inače, cijeli je Dječji vrtić Lepoglava za Valentino-

vo bio u znaku ljubavi i vjenčanja. Predvorje vrtićke 

zgrade bilo je ukrašeno simbolima ljubavi koje su 

izradili roditelji vrtićkih mališana, a za tu prigodu bila 

je izložena i vjenčanica izrađena davne 1924. godine 

u Kaznionici u Lepoglavi.

Svatovima su se radovala sva vrtićka djeca

Na zimovanje u Gorski kotar ove je godine pošlo 

trideset lepoglavskih izviđača

Vrtićki su mladenci ovog Valentinova bili Luka i Kiara

LEPOGLAVA

Održana Skupština Tamburaškog orkestra Biseri

- Programom i nastupom Tamburaški orkestar Biseri oživljava glaz-

benu tradiciju kraja, a mlade potiče na glazbeno opismenjivanje i kreira-

nje slobodnog vremena u jednoj hvalevrijednoj aktivnosti u kojoj glazbom 

oplemenjujemo dušu. Svi njegovi članovi, sadašnji i bivši učenici kame-

ničke škole, u Orkestru kreativno usmjeravaju svoju energiju, a sviranje 

im postaje centar i smisao njihova međusobnog okupljanja – rekla je na 

godišnjoj Skupštini Tamburaškog orkestra Biseri njegova predsjednica 

Marija Rodek, ravnateljica Osnovne škole Ivana Rangera u Kamenici.

Za to je uvelike zaslužan umjetnički voditelj Tamburaškog orkestra Bi-

seri, vrsni pedagog Franjo Ježek, koji od prvih dana dirigira orkestrom 

koji u ovom trenutku broji 20 mladih glazbenika.

Veseli su svatovi obučeni u narodne 

nošnje, praćeni svatovskom 

glazbom, stigli u mladenkinu “kuću”. 

Isprosivši mladenku, svatovi su u 

povorci stigli do vrtićkog svećenika 

pred kojim su mladenci razmijenili 

prstenje, nakon čega je uslijedilo 

pravo svatovsko veselje
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Za učenike lepoglavske osnovne škole 
održano predavanje o gmazovima

 U Osnovnoj školi Ante Starčevića u Lepoglavi održano je preda-
vanje o vodozemcima i gmazovima koji žive na području Varaždinske 
županije. 

O toj je temi učenicima od trećeg do osmog razreda lepoglavske osnovne 

škole govorio magistar edukacije biologije i kemije Igor Vilaj. Zanimajući se 

za temu predavanja, učenici su, nakon pažljivog slušanja, postavili brojna 

zanimljiva pitanja vezana uz zmije i vodozemce našeg kraja.

Ovo je predavanje ujedno bila i prezentacija projekta pod nazivom “Istra-

živanje herpetofaune Varaždinske županije” s posebnim naglaskom na zmije 

otrovnice. Projekt je naručila i u potpunosti fi nancijski podržala Javna usta-

nova za upravljanje zaštićenim prirodnim vrijednostima na području Varaž-

dinske županije. Izvoditelj projekta je Hrvatsko herpetološko društvo “Hyla” 

iz Zagreba.

ŠKOLSTVOZanimljiv projekt 
Udruge umirovljenika Lepoglava 

 Emocionalna veza koju djeca razvijaju prema bakama i djedovima druga je najintenzivnija veza, nakon one s roditeljima, koju 
djeca ostvaruju sa starijim osobama. Ona djeci pomaže razviti bolje odnose i s drugim osobama iz njihove okoline, a na taj se način 
ujedno razvija i njihovo poštovanje prema starijima. S druge strane, starijim osobama ta veza predstavlja sreću i zadovoljstvo te 
pridonosi njihovom zdravlju i vitalnosti.

Svjesni te interakcije između djece i starijih 

osoba Udruga umirovljenika Lepoglava osmislila je 

projekt u okviru kojeg je, uz pomoć učitelja i vrtić-

kih teta, potaknula učenike triju osnovnih škola s 

područja grada Lepoglave i polaznike Dječeg vrtića 

Lepoglava na razmišljanje o svom odnosu prema ba-

kama i djedovima. Svoja su razmišljanja djeca preto-

čila u literarne i likovne radove koji su predstavljeni 

na izložbi otvorenoj 3. veljače u čitaonici Gradske 

knjižnice Ivana Belostenca u Lepoglavi.

- Cilj ovog projekta je senzibilizirati javnost za 

potrebe starijih osoba koje ne žele da ih se socijalno 

isključi iz društva, već da društvo i njihove obitelji 

iskoriste njihove umne i fi zičke sposobnosti te bo-

gato životno iskustvo i znanje. Cilj nam je i da kod 

djece razvijemo osjećaj da baka i djed nisu samo 

tu da im budu podrška već da su to ljudi koji su 

puno dali u životu i kojima vrijedi iskazati zahvalnost 

– rekla je predsjednica lepoglavske Udruge umi-

rovljenika Marija Varović prilikom otvaranja izložbe.

U ispunjenoj čitaonici Gradske knjižnice u kojoj 

su se ovom prigodom okupile različite genera-

cije, predstavnici one najmlađe - recitacijama, 

glumom i plesom, izrazili su koliko vole svo-

je bake i djedove. U glazbenom djelu programa 

nastupili su mladi lepoglavski glazbenik Dorian 

Varović i njegov stariji kolega Vladimir Hehet.

Izložbu dječjih radova otvorio je zamjenik gra-

donačelnika Lepoglave Hrvoje Kovač istaknuv-

ši kako se ovaj projekt lepoglavske Udruge 

umirovljenika nadovezao na odluku Europske 

unije da 2012. godinu proglasi godinom aktiv-

nog starenja i međugeneracijske solidarnosti.

- Svi znamo da su mamini štrukli fi ni, ali i da su 

bakini puno bolji. I priče koje priča djed puno su 

zanimljivije od tatinih – zaključio je otvorivši izložbu 

zamjenik gradonačelnika Kovač.  
Lepoglavski mališani na priredbi «O bakama i djedovima»

Zanimljivo predavanje o gmazovima u lepoglavskoj osnovnoj školi

U Lepoglavi edukativno – savjetodavne radionice 
Obiteljskog centra Varaždinske županije

 Obiteljski centar Varaždinske županije organizirao je u Lepoglavi edu-
kativno-savjetodavne radionice namijenjene prvenstveno roditeljima, ali 
i nastavnicima te svim drugima koji žive, rade i susreću se s djecom koja 
imaju teškoća pri čitanju, odnosno - disleksiju.

Tijekom siječnja i velja-

če održano je ukupno šest 

radionica koje je u čitaonici 

Gradske knjižnice Ivana 

Belostenca vodila magistra 

logopedije Sanja Očuršćak, 

informirajući sudionike o 

disleksiji, mogućnostima 

osoba s disleksijom, ali i o 

tome kako djetetu s disleksijom olakšati učenje te mu pružiti pomoć i podršku.

- Djeci koja imaju teškoća pri čitanju može se pomoći kroz suradnju stručnih 

timova s roditeljima i učiteljima. Ta suradnja ostvaruje se upravo kroz ove ra-

dionice – pojasnila je Sanja Očuršćak, istaknuvši kako su radionice dio pro-

jekta "U koži vašeg (ne) čitača" Obiteljskog centra Varaždinske županije.

Grad Lepoglava zainteresiran je da u školama s gradskog područ-

ja s radom započne logoped kako bi djeca koja imaju poteškoća s čita-

njem dobila stručnu pomoć i tako lakše učila te savladavala školsko gradivo.

Grad Lepoglava želi pomoći svim učenicima na gradskom području koji imaju 

poteškoća pri čitanju, stoga je osigurao sredstva za rad logopeda u gradskim 

školama. 
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RIzložba lepoglavskih čipki poklonjenih 
Uredu predsjednika Republike Hrvatske

Riječ je čipkama koje su Uredu darovane još od 

vremena Josipa Broza Tita pa sve do današnjih dana, 

kada u Uredu boravi hrvatski predsjednik dr. Ivo Jo-

sipović, pokrovitelj izložbe otvorene u Galeriji TTF-a. 

Budući da zbog spriječenosti predsjednik Josi-

pović nije bio u prilici otvoriti izložbu, učinila je 

to njegova osobna izaslanica Ankica Marinović, 

koja je, kao i rektor Sveučilišta u Zagrebu Alek-

sa Bjeliš, istaknula ljepotu, značaj i vrijednost 

izloženih čipki, ne samo za krajeve iz kojih dola-

ze, već i za hrvatsku kulturu i baštinu općenito. 

Na poziv Tekstilno-tehnološkog fakulteta u Zagrebu, 

na proslavi Dana fakulteta bili su zamjenik lepoglav-

skog gradonačelnika Hrvoje Kovač te predstavnici 

Ekomuzeja Lepoglava, predvođeni njegovim pred-

sjednikom Dejanom Bjelivukom, koji je najavio nasta-

vak suradnje Ekomuzeja i Fakulteta. Ta će suradnja 

biti vidljiva već za vrijeme trajanja ovogodišnjeg fe-

stivala čipke u Lepoglavi.

-  Sve lepoglavske čipke izložene na ovoj izložbi 

bit će fotografi rane te popisane. To će nam pomo-

ći u njihovoj restauraciji, odnosno ponovnoj izradi, 

kako bismo popunili naše arhive – rekao je Dejan 

Bjelivuk, koji je zajedno sa zamjenikom direktora 

čipkarskog festivala, Mirkom Varovićem, i lepo-

glavskim čipkaricama ovu priliku iskoristio da već 

sada najavi ovogodišnje izdanje čipkarskog festivala. 

I dok su se u Galeriji TTF-a, zahvaljujući susretlji-

vosti predsjednika Ive Josipovića, mogle razgledati 

lepoglavske čipke nastale još u prošlom stoljeću, u 

brojnim drugim fakultetskim prostorima izloženi su 

bili studenski radovi inspirirani upravo čipkom.

- Zadnjih se godina puno radilo na promociji 

lepoglavskog čipkarstva. Korisno je da to više ne 

moramo raditi sami već nam u tome pomažu Ured 

predsjednika i struka koja je prepoznala potencijal 

čipkarstva. Dokazala je to i činjenica da je upravo 

lepoglavska čipka imala čast biti izložena na otva-

ranju Galerije TTF-a. Kad struka potvrdi vrijednost 

nečega, u ovom slučaju lepoglavske čipke, onda je 

to veliko priznanje – rekao je o sve većoj pozornosti 

koja se pridaje lepoglavskoj čipki zamjenik lepoglav-

skog gradonačelnika Hrvoje Kovač.

Na izložbi lepoglavske čipke na zagrebačkom Tekstilno – 

tehnološkom fakultetu lepoglavske su čipkarice demonstrirale 

vještinu izrade lepoglavske čipke

Publika je imala prigodu vidjeti neke od najljepših primjeraka lepoglavske 

čipke iz fundusa Ureda Predsjednika Republike Hrvatske

Nakon završenog programa polaznice će postati licencirane čipkarice

 Devet budućih čipkarica uspješno je završilo prvi od tri semestra nastavnog programa izrade lepoglavske čipke koji u Lepoglavi, uz 
fi nancijsku potporu gradova Lepoglave i Ivanca te Ministarstva kulture, provodi ivanečko Pučko otvoreno učilište “Đuro Arnold”.

Nakon 60 sati predavanja i vježbi tijekom kojih 

su polaznice programa upoznate s tehnikama izrade 

lepoglavske čipke te osposobljavane za izradu jed-

nostavnijih čipkarskih motiva, kao što su početne 

stazice, cijelo-pol, špice i zavoji, uslijedila je provjera 

usvojenog znanja na kojoj je svih devet polaznica, 

nakon prezentacije naučenog, dobilo prolazne ocje-

ne ocjenjivačkog povjerenstva i uspješno završilo 

prvi semestar. 

- Nastavni program izrade lepoglavske čipke 

traje ukupno 180 školskih sati. Podijeljen je na tri 

semestara, na kraju kojih polaznice pristupaju ispitu 

na kojem moraju potvrditi jesu li usvojile ono što su 

tijekom svakog pojedinog semestra učile. Kad polože 

sva tri semestarska ispita završile su program i po-

staju licencirane čipkarice što im se upisuje u radnu 

knjižicu – pojasnila je voditeljica programa, ujedno 

i članica ocjenjivačkog povjerenstva Štefi ca Špiljak. 

Da su pojedine polaznice već sada u velikoj mjeri 

savladale tehnike izrade i motive lepoglavske čipke 

potvrđuje i podatak da je čipki, koju je za vrijeme tra-

janja prvog semestra izradila polaznica Ana-Marija 

Grabar iz Lepoglave, dodijeljena markica izvornosti 

kojom se potvrđuje da je po kvaliteti i načinu izrade 

riječ o lepoglavskoj čipki. 

- U program izrade lepoglavske čipke sam 

se uključila zato što je riječ o lepoglavskoj tra-

diciji, ali i zbog ljubavi prema ručnim radovi-

ma – otkrila je polaznica Ana-Marija Grabar.

Nakon završetka programa, uvjerenja će novim 

lepoglavskim čipkaricama biti uručena za vrijeme 

trajanja čipkarskog festivala u Lepoglavi.

 Lepoglavsko čipkarstvo dobilo je još jedno vrijedno priznanje, a 
ovoga puta ono je stiglo i od akademske zajednice. Naime, slaveći 
24. siječnja, Dan fakulteta, Tekstilno-tehnološki fakultet u Zagrebu 
priredio je izložbu “Čipka kao ukras, dar i nadahnuće”, na kojoj su 
predstavljeni vrijedni primjerci lepoglavske čipke iz fundusa Ureda 
predsjednika Republike Hrvatske.

Buduće licencirane čipkarice moraju savladati tehniku izrade i 

motive lepoglavske čipke

OŽUJAK-TRAVANJ 2014.

R Obilježeno 15 godina rada 
Čipkarskog društva Danica Brössler

 Čipkarsko društvo Danica Brössler obilježilo je u Lepoglavi 15 godina postojanja. Vrijedan jubilej čipkarice su obilježile radno, održavši 
izbornu skupštinu Društva na kojoj je dosadašnje vodstvo dobilo jednoglasnu podršku da i dalje bude na čelu društva koje vrijedno čuva i 
promovira čipkarsku tradiciju lepoglavskog kraja.

Tako će i nadalje predsjednica Društva biti Verica 

Dubovečak, koja je u osvrtu na rad u prošlom jed-

nogodišnjem razdoblju istakla kako su članice Druš-

tva, promovirajući lepoglavsko čipkarstvo i čipku, na 

terenu provele čak 80 dana. Od toga, čak 72 dana 

čipkarice su boravile u Dubrovniku.

- U Dubrovnik dolaze turisti iz cijelog svijeta pa 

je on idealno odredište za predstavljanje lepoglav-

ske čipke svijetu – rekla je predsjednica društva, 

dodavši kako upravo u Dubrovniku, uglavnom stra-

nim turistima s kruzera, prodaju najveći broj čipki. 

A u Dubrovnik su članice Društva stigle slijedeći put 

svoje učiteljice Danice Brössler, jedne od najznačaj-

nijih osoba lepoglavskog čipkarstva. Ta snažna veza, 

vlastiti angažman i dubrovački prijatelji, pružili su 

priliku članicama Društva da predstave lepoglavsku 

čipku na najznačajnijem turističkom tržištu Hrvatske 

na kojem su, ne samo prezentacijom izrade čipke 

već i predavanjima, predstavile ne samo lepoglavsku 

već i UNESCO-ovu nematerijalnu kulturnu baštinu. 

Pohvale radu i podrška Društvu stigle su s raznih 

strana. Pismom je to, između ostalih, učinila tajnica 

hrvatskog povjerenstva za UNESCO Ruth Carek, dok 

je čipkaricama na jubileju i učinjenom na promociji 

grada Lepoglave osobno čestitao lepoglavski grado-

načelnik Marijan Škvarić. 

- Odricanjem i zalaganjem doprinijele ste tome da 

naša baština bude sačuvana i prenesena na mlađe 

generacije. Zahvaljujući čipki i vama čipkaricama naš 

je grad stekao brojne prijatelje i postao dio svjetske 

kulturne baštine – istaknuo je Škvarić podsjetivši kako 

je Grad Lepoglava unatrag deset godina u razvoj čip-

karstva uložio oko četiri milijuna kuna. Ulagat će se i 

dalje, a jedno od najznačajnijih ulaganja bit će izgrad-

nja Ekomuzeja čipke i čipkarstva u Lepoglavi. 

- Želimo da Lepoglava bude centar čipkarstva 

Hrvatske, a to ćemo ostvariti gradnjom Ekomuze-

ja. Tom nas cilju približava i uvrštenje Lepoglave 

na listu Ministarstva kulture kao sredine od izuzet-

ne važnosti. Potporu našem nastojanju, dolaskom 

na festival čipke u Lepoglavu, dali su predsjednik 

Ivo Josipović i ministrica kulture Andrea Zlatar Vi-

olić – dodao je Škvarić, istaknuvši kako se sve to 

ne bi moglo planirati da nije lepoglavskih čipkarica.

     I sam se uvjerivši u Dubrovniku s koliko uspje-

ha članice Društva predstavljaju lepoglavsko 

čipkarstvo, lepoglavski dogradonačelnik Hrvoje 

Kovač iznio je zanimljiv podatak da 11 milijuna Eu-

ropljana danas živi od društvenog poduzetništva, 

što bi mogao biti putokaz kako iskoristiti tržišnu 

vrijednost čipke i osigurati egzistenciju čipkaricama.

   Čipkarsko društvo Danica Brössler ovom se prilikom 

posebno zahvalilo Gradu Lepoglavi, dugogodišnjoj čla-

nici i mentorici Dragici Zbodulji i don Mihi Demoviću, 

dodijelivši im zahvalnice za sve što su za Društvo uči-

nili u proteklih godinu dana.

KULTURA

Gradonačelnik Škvarić primio je zahvalnicu koje je Društvo dodijelilo Gradu Lepoglavi

Zahvaljujući članicama Društva sačuvana je vrijedna kulturna baština Lepoglave
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KULTURAFotografska izložba u 
lepoglavskom Domu kulture

 “Ded v bronju” - naziv je izložbe fotografi ja mladog ivanečkog fotografa Domagoja Se-
vera, koja je otvorena 25. siječnja u prostoru čitaonice Gradske knjižnice Ivana Belostenca 
u lepoglavskom Domu kulture. 

Kako u osvrtu na izložbu ističe naš poznati fo-

tograf i umjetnik Damir Hoyka, autor s dvadesetak 

izloženih crno-bijelih fotografi ja omogućava pogled 

u beračku atmosferu čiji je mentalni doživljaj znatno 

kompleksniji od doživljaja berbe kao bezbrižnog, šare-

nog i veselog događaja ispunjenog žamorom berača. 

- Nisam pretpostavljao da će berba u kojoj sam 2011. 

godine bio sa svojim djedom i obitelji jednom biti tema 

moje samostalne fotografske izložbe – otkrio je na 

otvorenju izložbe njen autor Domagoj Sever.

Vrijednost izložbe potvrdila je i činjenica da su 

neke od izloženih fotografi ja tijekom protekle dvije 

godine nagrađivane na fotografskim natječajima ili 

su se kao teme našle u eminentnim kalendarima.   

Izložbu je organizirao gradski Forum mladih SDP-a, a 

u nazočnosti brojnih gostiju otvorio ju je predsjednik 

Gradske organizacije SDP-a Lepoglava i zamjenik le-

poglavskog gradonačelnika Hrvoje Kovač, istaknuvši 

pri tom kako mu je drago da je izložba postavljena 

upravo u Domu kulture u Lepoglavi, mjestu koje mla-

dima pruža mogućnost da pokažu svoju kreativnost, 

koju je, u glazbenom djelu programa na otvorenju 

izložbe pokazala i mlada lepoglavska klaviristica 

Marija Hodalj.

Dvadesetak izloženih crno – bijelih fotografi ja pobudilo je veliku pozornost lepoglavske likovne publike

Glumci KUD-a Lepoglavski pušlek na Valentinovo su ljubavnom temom nasmijali publiku

Ljubav Iveka i Micike u Dom kulture je privukla brojnu publiku 

Mladi ivanečki fotograf Domagoj Sever na otvorenju izložbe Ded 

v bronju u lepoglavskom Domu kulture 

Neke od 

izloženih 

fotografija 

Domagoja 

Severa  

nagrađivane su 

na fotografskim 

natječajima i 

objavljivane 

u raskošnim 

kalendarima

OŽUJAK-TRAVANJ 2014.

Proglašeni najbolji sportaši 
grada Lepoglave u 2013. godini

 Na početku 2014. godine Zajednica športskih udruga grada Lepoglave još se jednom 
osvrnula na proteklu godinu kako bi izabrala najbolje sportaše grada Lepoglave u 2013. 
godini. 

Ocjenjujući rezultate lepoglavski sportaša i 

klubova u protekloj godini, Zajednica je najboljom 

sportašicom u 2013. godini proglasila Izidoru Jurišu, 

članicu Karate kluba Lepoglava, a njenog klupskog 

kolegu Maria Slivara - najsportašem grada Lepogla-

ve u 2013. godini. 

Najboljom muškom sportskom ekipom u pro-

tekloj godini proglašen je Kuglački klub Lepoglava.

Stjepan Vuk, dugogodišnji član USR “Sport za sve” 

Lepoglava primio je priznanje za zaslužnog sport-

skog djelatnika, Zdravko Frketin iz Nogometnog 

kluba Lepoglava za trenera godine, a trkač Slav-

ko Murić, član USR “Sport za sve” Lepoglava, za 

SPORT

Dobitnici priznanja Zajednice športskih udruga grada Lepoglave 

za 20013. godinu

U lepoglavskom Domu kulture održana je početkom siječnja 

svečanost dodjele priznanja za najbolje sportaše Lepoglave

Sudionici penjačkog natjecanja u Lepoglavi

Najboljom muškom 

sportskom ekipom u protekloj 

godini proglašen je Kuglački 

klub Lepoglava

najuspješnijeg lepoglavskog sportaša veterana.

Najviše priznanja uručeno je i u kategoriji perspek-

tivnih mladih sportaša. Primili su ih Dino Kovač, 

Marino Kovač, Martin Breški, Dolores Juriša i Una 

Protić iz Karate kluba Lepoglava, zatim Marko Vese-

ljak, Valentin Mravlinčić, Tea Mravlinčić i Iva Štefi čar 

iz Sportskog penjačkog kluba Direkt, David Paska 

iz USR “Sport za sve” Lepoglava te Sandra Kuća, 

Ena Hojska i Tea Hojsak iz Ženskog nogometnog 

kluba Lepoglava.Nagrade lepoglavskim najboljim 

sportašima i najboljoj sportskoj ekipi uručene su na 

svečanosti održanoj u lepoglavskom Domu kulture.
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Stručnjaci Hrvatskog restauratorskog zavoda 
s velikim marom rade u lepoglavskom samostanu

Obnavljaju se freske u samostanskoj apoteci
  Restauratori Hrvatskog restauratorskog zavoda česti su gosti pavlinskog samostana u Lepoglavi. Razlog njihovog dolaska su freske 

koje je poznati barokni freskoslikar Ivan Ranger naslikao na samostanskim zidovima. 

Budući da su freske, odnosno ono što je od njih 
ostalo zbog bezobzirnosti bivših zatvorskih vlasti koje 
su samostan koristile kao zatvor, uništavajući pri tom 
neprocjenjivu Rangerovu ostavštinu, jako načete zu-
bom vremena, potrebna je temeljita obnova kako bi 
se od fresaka sačuvalo ono što se još može sačuvati. 

Restauratori s velikim marom i preciznošću, 
znanjem i strpljivošću sa zidova apoteke skidaju de-
bele slojeve kreča kojim su godinama premazivane 
freske. Činilo se to što zbog kuge koja je davno za-
prijetila Lepoglavi. 

Iz obijesti, neznanja i bahatosti bivše su zatvor-
ske vlasti prostor pavlinske apoteke, u kojoj traje 
proces restauracije, u prošlim vremenima pretvori-
le u košarašku radionicu. Puno vremena trebat će 
stoga samo da se s fresaka uklone naslage kreča, 
no sa svakim napretkom radova na zidu se pojav-
ljuju segmenti fresaka koje su motivima vezane za 
prostor apoteke na čijim su zidovima naslikane. Na 
žalost, freske su dosta oštećene, čak do te mjere da 
nedostaju određeni segmenti, pa će nakon skidanja 

kreča uslijediti mukotrpan rad na njihovoj obnovi koju 
fi nancira Ministarstvo kulture.

Složenu restauraciju freski 
Ivana Rangera u pavlinskom 
samostanu u Lepoglavi 
financira Ministarstvo 
kulture

Pred restauratorima je složena zadaća očuvanja vrijednih 
fresaka Ivana Rangera u samostanskoj apoteci

Počele pripreme za 18. međunarodni 
festival čipke u Lepoglavi

Bosna i Hercegovina 
ovogodišnji partner Festivala

  Prvim sastankom Organizacijskog odbora, koji je održan 10. veljače, u 
Lepoglavi su započele pripreme za 18. međunarodni festival čipke. 

Organizacijski odbor tom je prili-
kom donio odluku da se ovogodišnji, 
18. međunarodni festival čipke u Le-
poglavi, održi u vremenu od 18. do 21. 
rujna. 

Odlučeno je i da će zemlja par-
tner ovogodišnjeg festivala biti Bosna i 
Hercegovina, a glavna tema Festivala - 
“Čipka kao nakit”. Organizacijski odbor 
koji čine Marijan Škvarić, Ljubica Du-
bovečak, Verica Dubovečak, Marijana 
Novak, Mirko Varović, Emil Tkalec, 
Tihana Petrović Leš, Vesna Brković, 
Vladimir Ivanuša i Dejan Bjelivuk donio 
je odluku i o imenovanju gradonačel-
nika grada Lepoglave i saborskog za-
stupnika Marijana Škvarića direktorom 
Festivala. Na taj će se način, istaknuto 

je u obrazloženju, osigurati bolja koor-
dinacija svih aktivnosti i službi važnih 
za uspješnu organizaciju Festivala. 
- I ovaj 18. po redu Festival čipke u 
Lepoglavi imat će veliku potporu Grada 
Lepoglave koji je i do sada stajao iza 
manifestacije koja lepoglavsku čipku 
predstavlja u njenom punom sjaju, 
ujedno joj dajući pozornost koju za-
služuje – istaknuo je direktor Festivala 
Marijan Škvarić, podsjetivši još jednom 
kako je zahvaljujući lepoglavskoj čipki 
Lepoglava upisana na UNESCO-vu li-
stu nematerijalne kulturne baštine.

Papa Franjo imenovao Andriju Kišičeka 
kapelanom Njegove Svetosti

Lepoglavskom župniku 
naslov monsinjora

  Papa Franjo, na prijedlog i zamolbu varaždinskog biskupa Josipa 
Mrzljaka, imenovao je župnika lepoglavske župe Bezgrešnog začeća 
Blažene Djevice Marije Andriju Kišičeka kapelanom Njegove Svetosti, 
odnosno monsinjorom. 

Naslov je to koji se dodjeljuje za-
služnim svećenicima starijim od 65 
godina, koji su u svom pastoralnom 
radu ostavili značajan trag. Andrija 
Kišiček s izrazitom je skromnošću 
prihvatio ovo imenovanje koje mu 
je uručio varaždinski biskup Josip 
Mrzljak. 

- U 42 godine, koliko sam sve-
ćenik, nešto se i napravi što ostavi 
traga – rekao je skromno mons. 
Andrija Kišićek, koji je od 2002. go-
dine župnik u Lepoglavi. Prije toga 
službovao je u župama u Banovini, 
Slavoniji i Zagrebu. Deset je godina 
u Zagrebu bio vjeroučitelj učenicima 
i srednjoškolcima, a četiri je godine 
bio duhovnik na bogosloviji.

- Domovinski rat proveo sam na 
prvoj crti bojišnice u Novoj Gradišci 
radeći za Caritas. Za vrijeme traja-
nja rata samo sam tri dana izbivao 
iz Nove Gradiške i to kad sam otišao 
tražiti pomoć za oko 4000 prognani-
ka o kojima smo se brinuli – prisjetio 
se mons. Kišićek možda najtežih 
dana svoga svećeništva.

Više od papina imenovanja 
monsinjorom, lepoglavskog župnika 
Andriju Kišičeka razveselit će papino 
proglašenje blaženog kardinala Aloj-
zija Stepinca svetim. To bi se moglo 
dogoditi već iduće godine budući 

da su svi uvjeti za to zadovoljeni. 
Posljednji od njih bilo je čudesno 
ozdravljenje koje se pripisuje upravo 
blaženom kardinalu Alojziju Stepincu.
- Čekalo se još samo to čudo, čude-
sno ozdravljenje, a ono se dogodilo. 
Komisija koja se bavi time potvrdila je 
kako se to ozdravljenje nije dogodilo 
potpomognuto niti jednom poznatom 
znanstvenom metodom već da je ri-
ječ o čudu – otkrio je mons. Kiši-
ček dodavši kako će se proglašenje 
blaženog kardinala Alojzija Stepinca 
svetim najvjerojatniji dogoditi u Rimu.
- Uobičajeno je da se sveci progla-
šavaju u Rimu kako bi proglašenje 
svetim pratio cijeli katolički svijet. 
Za cijelu će Hrvatsku, a posebno 
za Lepoglavu i vjernike iz Lepoglave 
to biti velik događaj i vjerojatno će 
veća grupa lepoglavskih vjernika za 
taj dan otputovati u Rim.

Organizacijski odbor na čelu s gradonačelnikom Marijanom Škvarićem  započeo je pripreme za 
ovogodišnji, 18. međunarodni festival čipke u Lepoglavi

Monsinjoru Kišičeku čestitali su i 
predstavnici Grada Lepoglave

Festival čipke u Lepoglavi 
ove će godine biti održan 
od 18. do 21. rujna
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